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editoriál

Pripravený odovzdať

skúsenosti

V  utorok 25. mája 

sme spolu s  primáto-

rom mesta Kežmarok 

Jánom Ferenčákom 

a  medicínskym riadi-

teľom AGEL SK Wal-

demarom Kmiecikom slávnostne otvorili 

vakcinačné centrum, ktoré bude slúžiť 

v  priestoroch polikliniky na Hviezdoslavo-

vej ulici. Túto udalosť budem symbolicky 

vnímať ako môj začiatok v  kežmarskej ne-

mocnici na poste jej riaditeľa. Teším sa, že 

sa v Kežmarku vďaka práci mnohých kole-

gov, podarilo otvoriť vakcinačné centrum. 

Vnímam to ako jednu z foriem, ktorá môže 

ochrániť nie len verejnosť, ale i  zdravotní-

kov, a tým vytvoriť bezpečné prostredie pre 

našich pacientov a zamestnancov.

Očkovanie vnímam ako jediný spôsob 

ako sa pred ochorením COVID-19 ochrániť. 

Urobíme všetko preto, aby sa čo najviac 

ľudí zaočkovalo. Najlepšie riešenie pre pa-

cientov, pre zamestnancov nemocnice aj 

aktivity nemocnice ako takej je, aby bolo 

zaočkovaných čo najviac ľudí v čo najkrat-

šom čase. Pomôžu tým sebe a tiež zdravot-

níkom, v prípade prípadného nového ataku 

ochorenia COVID-19. Zdravotníci sa budú 

môcť venovať svojej bežnej práci, čo je sta-

rostlivosť o pacienta.

Som rád za príležitosť byť riaditeľom Ne-

mocnice Dr. Vojtecha Alexandra v Kežmar-

ku, ktorá má rodinnú atmosféru a  svojím 

postavením v  okrese je silným zamestná-

vateľom a  poskytovateľom akútnej zdra-

votnej starostlivosti. Prešiel som všetky 

oddelenia a  som milo prekvapený, hlavne 

personálom. Môj prvý dojem je, že to bude 

patriť k silným stránkam nemocnice. V po-

slednom období sa do nemocnice značne 

investovalo a teraz je čas to všetko uviesť do 

praxe. Pre všetkých zúčastnených je dobré, 

že existuje podpora ako medicínskeho, 

technického vedenia AGEL SK, ostatných 

podporných odborov a útvarov, nemocnice 

ako takej, ako i v hľadaní synergických efek-

tov „Spišských nemocníc“. Som pripravený 

všetky moje dlhoročné skúsenosti, aj zo za-

hraničia, využiť čo najlepšie.

 Ing. Vladimír Lešundák, riaditeľ  

 Nemocnice Dr. Vojtecha Alexandra

 v Kežmarku

Do prevádzky bolo slávnostne uvedené 
v  utorok 25. mája za účasti primátora mesta 
Jána Ferenčáka, riaditeľa nemocnice Františ-
ka Lešundáka a  medicínskeho riaditeľa AGEL 
SK Waldemara Kmiecika. „Som veľmi rád, že sa 
nám dnes podarilo v  Kežmarku otvoriť vakci-
načné centrum, aby všetci tí, ktorí majú o očko-
vanie záujem, nemuseli cestovať do iného okre-
su. Je to služba pre ľudí a jedna z foriem, ako sa 
ochrániť a vrátiť sa k životu, ktorý sme poznali 
pred pandémiou,” povedal Ján Ferenčák.

Podľa riaditeľa nemocnice Dr.  Vojtecha 
Alexandra v  Kežmarku Františka Lešundáka 
je očkovanie jediná cesta prevencie: „Očkova-
nie je jedinou šancou ako sa pred ochorením 
COVID-19 chrániť. My urobíme všetko preto, 
aby sa ľudia zaočkovali. Najlepšie riešenie pre 
pacientov, pre zamestnancov nemocnice aj ne-
mocnice ako takej je, aby bolo zaočkovaných 
čo najviac ľudí. Pomôžu tým sebe a  tiež zdra-
votníkom, ktorí sa budú môcť venovať svojej 
práci.”

Denná kapacita očkovacieho centra je 150 
zaočkovaných. Očkuje sa vakcínou od spo-
ločností Pfizer/BioNTech každý pracovný deň 

od pondelka do piatka v čase od 7.00 do 15.30 
hod. Záujemcovia o očkovanie sa môžu regis-
trovať cez vakcinacia.nczisk.sk/registracia.

„Sme radi, že nám Ministerstvo zdravotníc-
tva SR vyhovelo a schválilo prevádzku očkova-
cieho centra, ktoré sa podarilo spustiť vďaka 
spolupráci s  mestom Kežmarok. Nemocnica 
poskytuje vakcinačnému centru odbornú me-
dicínsku súčinnosť, prípravu a aplikáciu vakcín, 
zabezpečuje zdravotníkov a IT služby. Vakciná-
cia je jediný spoľahlivý spôsob, ako zabezpe-
čiť v  regióne elimináciu šírenia koronavírusu. 
Verím, že sa podarí zaočkovať čo najviac oby-
vateľov a  že aj otvorenie tohto vakcinačného 
centa presvedčí ešte nerozhodnutých ľudí, aby 
vakcináciu zvážili,“ dodala na záver Lýdia Wi-
karská, námestníčka pre liečebno-preventívnu 
starostlivosť Nemocnice Dr. Vojtecha Alexandra 
v Kežmarku.

Medzi prvými zaočkavanými v  Kežmarku 
boli historička a  spisovateľka Nora Baráthová 
a športový tréner Jozef Juházs, ktorý ako dob-
rovoľník pomáhal pri všetkých celoplošných 
testovaniach v meste.

 Barbora Sosková

V Kežmarku otvorili
vakcinačné centrum

Očkovacie centrum v budove polikliniky zriadilo mesto Kež-
marok v  spolupráci s  Nemocnicou Dr.  Vojtecha Alexandra 
v Kežmarku.

Slávnostné otvorenie centra 25. mája. 

Aktuálne informácie, rezerváciu na testovanie a očkovanie
na jednom mieste nájdete na webstránke

www.korona.kezmarok.sk.



4

Kultúrno-spoločenský mesačník mesta

6/2021 spravodajstvo

	 Asistované sčítanie v  Kežmarku sa bude vykonávať od 3. 
mája do 13. júna. Prvým spôsobom sčítania je sčítanie prostredníc-
tvom stacionárneho asistenta sčítania. Stacionárny asistent svoju 
funkciu vykonáva na kontaktom mieste počas asistovaného sčítania 
v čase pracovnej doby určenej prevádzkovými hodinami kontaktné-
ho miesta: Pondelok: 8.00 – 15.00, Utorok: 8.00 – 15.00, Streda: 8.00 – 
16.30, Štvrtok: 8.00 – 15.00, Piatok: 8.00 – 14.30 na adrese Hlavné ná-
mestie 1, 060 01 Kežmarok, číslo dverí 1, 2 a 6. Osoby, ktoré sa budú 
zúčastňovať asistovaného sčítania, sú povinné: dodržiavať všetky 
právne predpisy týkajúce sa nariadených opatrení pri ohrození verej-
ného zdravia v  súvislosti s  ochorením COVID-19, vstup do priestoru 
kontaktného miesta je umožnený len osobám s prekrytými hornými 
dýchacími cestami, pri vchode do miestnosti aplikovať dezinfekciu na 
ruky dezinfekčným prostriedkom s  virucídnym účinkom, dodržiavať 
bezpečnú dištančnú vzdialenosť dvoch metrov. Druhý spôsob sčítania 
je cez mobilného asistenta sčítania. Mobilný asistent vykonáva svoju 
funkciu v  teréne podľa prideleného virtuálneho asistenčného obvo-
du počas asistovaného sčítania. Určený je prioritne pre osoby, ktoré 
sa nemôžu zo zdravotných dôvodov sčítať na kontaktnom mieste. 
Žiadosti o mobilného asistenta je možné žiadať v pracovných dňoch 
v čase od 8.00 hod. do 12.00 hod. na telefónnom čísle 052 / 46 60 109. 
Mobilný asistent: disponuje rozhodnutím primátora mesta o  výbere 
za mobilného asistenta v meste, disponuje preukazom asistenta vy-
daným Štatistickým úradom Slovenskej republiky, mobilný asistent 
musí byť vami objednaný a dohodnutý na presný čas, žiaden asistent 
proaktívne nevyhľadáva a nesčítava ľudí.
 Zdroj: Oddelenie organizačno-správne mesta Kežmarok

	 Oznamujeme občanom, že oddelenie komunikácie a pro-
pagácie mesta Kežmarok nájdu od 1. júna na novej adrese. Noviny 
Kežmarok a referent pre styk s verejnosťou sídli v budove radnice na 
Hlavnom námestí 1 v Kežmarku. Prosíme občanov, aby v čase šíriace-
ho sa koronavírusu chránili svoje i naše zdravie a ak je to možné, spo-
mienky posielali e-mailom na noviny@kezmarok.sk. Text s priloženou 
fotografiou zaevidujeme do novín. Uzávierka novín je vždy ku 15. dňu 
v mesiaci. Ďakujeme za pochopenie.
 Zdroj: Útvar komunikácie a propagácie mesta Kežmarok

	 Materská škola, Karola Kuzmányho 41 sa zapojila do pro-
jektu Recyklohry. Najdôležitejším pravidlom tohto projektu je výcho-
va k triedeniu a recyklácii odpadu. Vedenie školy prosí rodičov, aby sa 
spolu s deťmi zapojili do projektu a spoločne zbierali pre MŠ staré (už 
nefunkčné) batérie, ktoré odovzdajú triednym učiteľkám do zberných 
nádob. Po naplnení nádob budú odoslané a za splnenie úlohy získa 
naša MŠ body. Získané body si prostredníctvom internetového kata-
lógu zamenia za rôzne odmeny charakteru výtvarných, či športových 
potrieb, hier, školských pomôcok, alebo tiež vstupeniek do divadiel, 
kín a  ZOO. Podrobnejšie informácie nájdete na internetovej stránke 
školy, alebo na adrese info@recyklohry.sk.
 Zdroj: mskuzmanyhokk.edupage.org

	 Mesiac máj sa niesol v znamení viacerých významných dní, 
medzi nimi bol aj ten najkrajší sviatok - Deň matiek, ktorý oslavujeme 
druhú májovú nedeľu. Najkrajšie slovo na svete je mama. Byť matkou 
je tá najkrajšia, ale aj najťažšia úloha. Mama má mať pre nás vždy čas, 
lásku a pochopenie. Každý rok v Materskej škole Cintorínska oslavujú 
tento krásny sviatok za prítomnosti mamičiek. K tomuto sviatku neod-
mysliteľne patrí kytica, preto pani učiteľky s deťmi uvili kyticu z piesní, 

V skratke

 pokračovanie na str. 6

Na stretnutí s  kvestorom Vysokej školy ekonómie a manažmentu verejnej 
správy doc. Ing. Ľubošom Cibákom, PhD., MBA diskutoval v  Bratislave 26. 
mája primátor mesta na tému budúcich štátnic prvých kežmarských vysoko-
školákov, plánovaných na 14. júna.  -om-

Dreviny začali v Kežmarku klíčiť a bolo potrebné vykonať orez stromov v cen-
tre mesta. Cieľom rezu je tvarovanie pevnej a stabilnej koruny a požadované-
ho tvaru dreviny.  -om-

Záverečné praktické cvičenie štvrtákov Hotelovej akadémie Otta Brucknera 
sa uskutočnilo 7. mája v študijnom odbore čašník, servírka a kuchár v duál-
nom vzdelávaní spoločne s Grandhotelom Praha v Tatranskej Lomnici, kde 
žiaci vykonávali odborný výcvik. Všetci si deň vopred vytiahli zadanie, aby 
mali čas, potrebný na písomné vyhotovenie predpísaných dokumentov. Kaž-
dý kuchár mal pripraviť trojchodové menu, ktoré musel komisii predstaviť 
a úlohou čašníka bolo pripraviť slávnostné prestieranie pre dve osoby a jed-
nu zo zručností.  -haobkk-
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Kežmarok investuje do rozvoja mesta 
viac peňazí vďaka zodpovednému hos-

podáreniu za minulý rok. Mimoriadna si-
tuácia, ktorá vznikla v súvislosti so šírením 

koronavírusu, ovplyvnila všetky oblasti 
života mesta. Napriek tomu sa Kežmarku 
podarilo do ďalšieho roka vytvoriť rezerv-
ný fond vo výške 1 429 189, 82 eur. Kľúčom 
boli úsporné opatrenia v  podobe zmien 
organizačnej štruktúry mestského úradu, 
krátenia rozpočtu a  uskutočňovanie len 
najpotrebnejších aktivít.

“Spoločnými aktivitami sme dokázali 
pre občanov ušetriť viac ako milión eur. 
Žiadnu investičnú aktivitu mesta sme ne-
zastavili. Mestský úrad pre občanov nebol 
ani jeden deň zatvorený a  zabezpečova-
li sme i  ďalšie aktivity, akými boli rozvoz 
nákupov, dezinfekcia mesta či balíčky 
ochranných pomôcok pre seniorov. Je 
za tým veľa práce zamestnancov mesta, 
štatutárov a  občanov v  dobrých organi-
začných krokoch, vďaka ktorým budeme 
v  Kežmarku naďalej napredovať,“ zhod-
notil skutočnosť primátor mesta Ján Fe-
renčák.

Úsporné opatrenia boli nastavené sa-
mosprávou v marci 2020. Ušetrené finan-
cie budú použité na ďalší rozvoj mesta. 
Samospráva ich plánuje využiť na financo-
vanie nových investičných projektov v ob-
lastiach dopravy, mestskej infraštruktúry, 
školstva, rozvoja športu či obnovy histo-
rických i mestských budov.

 Barbora Sosková

Mesto Kežmarok hospodárilo zodpovedne.
Za minulý rok ušetrilo viac ako milión eur

Zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Kežmarku 27. mája.

Vyše 1,4 miliónovú rezervu mesto vytvorilo napriek obmed-
zeniam súvisiacich s pandémiou kornavírusu. 

Poslanci Mestského zastupiteľstva v Kežmarku zasadali 27. 
mája v priestoroch Mestského kultúrneho strediska a na plá-
ne mali 19 bodov, medzi ktorými nechýbala správa o plnení 
uznesení či personálne zmeny.

Úvodné slovo patrilo zhodnoteniu akti-
vít primátora mesta Jána Ferenčáka. Medzi 
prvými bodmi v  programe bol stav plne-
nia uznesení vydaných mestským zastupi-
teľstvom, ktoré zhodnotil hlavný kontrolór 
Ondrej Teraj. V priebežnom plnení ostáva 
12 uznesení od roku 2017.

Poslanci schválili presun 1 429 189, 
82 € do rezervného fondu za rok 2020. 
Personálne zmeny nastali v  komisiách 
zriadených pri mestskom zastupiteľstve. 
Novovymenovaný riaditeľ Nemocnice 
Dr. Vojtecha Alexadra v Kežmarku Vladimír 
Lešundák si po schválení zastupiteľstvom 

tak na najbližšej komisii zdravotníctva za-
sadne už ako jej plnohodnotný člen. Pri-
mátor taktiež vyzdvihol prácu nedávno 
zosnulých členov komisii Terézie Semaňá-
kovej a Milana Chomu.

Zastupiteľstvo sa dotklo i  blížiacej sa 
letnej turistickej sezóny. Verejnoprospeš-
ným službám Mesta Kežmarok bol daný 
do správy bufet na letnom kúpalisku 
a  schválený bol taktiež prenájom miesta 
na kežmarských cintorínoch, kde bude 
umiestnený sviečkomat.

“Prosím občanov, aby využili čas na sčí-
tanie obyvateľstva. Viac ako desať percent 

obyvateľov mesta ešte nie je sčítaných 
a  môže to znamenať výpadok financií 
v  mestskom rozpočte v  nasledujúcom 
období,” poznamenal primátor mesta Ján 
Ferenčák.

Asistované sčítanie v  Kežmarku vyko-
náva od 3. mája do 13. júna. Prvým spôso-
bom sčítania je sčítanie prostredníctvom 
stacionárneho asistenta sčítania. Stacio-
nárny asistent svoju funkciu vykonáva na 
kontaktom mieste počas asistovaného 
sčítania v čase pracovnej doby a mobilný 
asistent vykonáva svoju funkciu v  teréne. 
Určený je prioritne pre osoby, ktoré sa ne-
môžu zo zdravotných dôvodov sčítať na 
kontaktnom mieste.

V závere zazneli interpelácie poslancov 
a po piatich hodinách rokovania bolo za-
stupiteľstvo ukončené.

 
 Ondrej Miškovič

Májové zasadanie Mestského zastupiteľstva v Kežmarku
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básní a tancov. Pretože nám tento rok ich vystúpenie prekazil COVID 
- 19, rozhodli sa kultúrny program prezentovať pre všetky mamičky, 
nielen z materskej školy, ale pre mamy v celom meste. Za prítomnosti 
Kežmarskej televízie bol tento program odvysielaný v magazíne a náj-
dete ho v ich archíve.
 Zdroj: Alena Bobovská

	 Vyšetrovateľ Okresného riaditeľstva Policajného zboru 
v  Kežmarku vedie trestné stíhanie vo veci trestného činu podvodu. 
Dopustil sa ho neznámy páchateľ, ktorý vystupoval ako konateľ spo-
ločnosti z okresu Kežmarok a prostredníctvom mailu kontaktoval eko-
nómku tejto spoločnosti. Ako ďalej priblížila policajná hovorkyňa, pá-
chateľ sa zaujímal o zostatok na účte spoločnosti a či môže ekonómka 
previesť 18- tisíc eur na ním určený účet. Účelom platby mal byť nákup 
technológie snímačov. Ekonómka bola presvedčená, že komunikuje 
s  konateľom spoločnosti, preto platbu zadala. Počas ich osobného 
pracovného stretnutia sa informovala ešte o  uskutočnenej platbe, 
pričom jej konateľ oznámil, že o ničom takom nevie a že jej nedával 
pokyn na uskutočnenie transakcie. Ekonómka okamžite kontaktovala 
banku a požiadala o zastavenie uvedenej platby. Túto operáciu sa ešte 
podarilo zrušiť a dotknutá spoločnosť tak o žiadne peniaze neprišla.
 Zdroj: spis.korzar.sme.sk

	 Od februára vyvíjajú Kežmarskí občianski aktivisti úsilie, 
venované snahe o osadenie pamätnej tabule, venovanej spomienke 
na Jána Kuciaka a jeho snúbenicu Martinu Kušnírovú. Prvotnou sna-
hou aktivistov bolo umiestnenie pamätnej tabule na budovu Reduty. 
Z dôvodu plánovanej dlhodobej rekonštrukcie fasády budovy Redu-
ty však nie je možné osadenie tabule v najbližšom období. Prebehli 
rokovania so všetkými relevantnými vlastníkmi budov v meste. Počas 
tejto snahy sa zrodila spolupráca s Mgr. Romanom Porubänom, fará-
rom Evanjelickej cirkvi a. v. na Slovensku. Evanjelický farár sa spolu 
s cirkevným zborom zapojil do tejto snahy ako spoluorganizátor. Ján 
Kuciak v roku 2016 niekoľkokrát pracovne navštívil náš okres. Odhaľo-
vanie tabule sa plánuje na jún. Zdroj: Pavol Ištok

	 Absolvent strednej školy nemá oznamovaciu povinnosť 
voči Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny, čiže nie je povinný hlásiť sa 
na úrade práce po maturite ako nezamestnaný. Zaradenie do eviden-
cie uchádzačov o  zamestnanie je dobrovoľné. Ak sa však absolvent 
strednej školy nezamestná, stačí mu podať si na úrade práce žiadosť 
o zaradenie do evidencie uchádzačov o zamestnanie do 7. septembra 
daného kalendárneho roku. V  takom prípade je absolvent strednej 
školy považovaný za nezaopatrené dieťa do 31. augusta a  rodičovi 
ešte za toto obdobie patrí prídavok na dieťa. Absolvent strednej školy 
si však môže žiadosť o zaradenie do evidencie uchádzačov o zamest-
nanie podať aj skôr, bezprostredne po vykonaní maturitnej skúšky, ak 
o to má záujem. V prípade, ak sa absolvent strednej školy rozhodne 
pokračovať v štúdiu na vysokej škole, t.j. ak si podal prihlášku na štú-
dium na vysokú školu, žiadosť o zaradenie do evidencie mu stačí po-
dať do 7. septembra, ale len v prípade, ak na štúdium nebol prijatý. Ak 
na vysokoškolské štúdium prijatý bol, úrad ho do evidencie nezaradí. 
Ak sa absolvent strednej školy rozhodne nepožiadať o zaradenie do 
evidencie uchádzačov o zamestnanie v zákonom stanovenej lehote, 
je považovaný za dobrovoľne nezamestnaného, z  čoho mu vyplýva 
zákonná povinnosť hradiť si povinné zdravotné poistenie. Túto sku-
točnosť je povinný nahlásiť príslušnej pobočke zdravotnej poisťovne.
 Zdroj: haobkk.edupage.org

V skratke
dokončenie zo str. 4

Na oddelení dlhodobo chorých v kežmarskej nemocnici dobrovoľne pomáha 
rehoľná sestra. Povolaním je zdravotná sestra a v kolektíve na oddelení si ju 
veľmi obľúbili. Mgr. Emília Novotná pochádza z Jarovníc, pred takmer 40 rok-
mi vstúpila do Kongregácie Milosrdných sestier Svätého kríža a prijala rehoľ-
né meno sestra Benjamína. Cíti, že na oddelení dlhodobo chorých je dobrá 
atmosféra a dobrovoľnícku službu vníma ako zmysluplnú činnosť pre terajší 
úsek jej života. Viac sa o nej dočítate na stránke Nemocnice Dr. Vojtecha Ale-
xandra v Kežmarku.  - agel-

V júni plánujú v meste Kežmarok antigénové testovanie vykonávať štyri odbe-
rové miesta na adresách: Trhovište 2, Michalská 18, Baštová 2336/26 a Martina 
Lányiho 1. Posledný ster sa vykonáva pol hodinu pred uzatvorením mobilného 
odberového miesta. Rezervácia je možná prostredníctvom stránky www.koro-
na.gov.sk. Mobilné odberné miesta vydávajú potvrdenia o odbere v nemeckom 
a anglickom jazyku. Informácie pre Kežmarčanov pravidelne aktualizujeme na 
www.korona.kezmarok.sk  -CO Kežmarok-

Slávnostné odovzdávanie vysvedčení študentom maturitných ročníkov 
Školy umeleckého priemyslu v Kežmarku sa uskutočnilo 25. mája za dodr-
žiavania prísnych hygienických opatrení.   -šupkk-
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Uplynulé mesiace boli pre propagáciu 
mesta v znamení obnovy a vytvárania web-
stránok. Jednou z  nich je pietakezmarok.
sk. Občan tam nájde zaujímavé informácie 
o  osobnostiach mesta. V  minulosti mesto 
vydalo viaceré monografie o  osobnostiach 
a tento rok sa chystá ďalšia. Bude doplnená 
o tie, ktoré doteraz chýbali. „Pamätné tabule 
majú v správe Verejnoprospešné služby Mes-
ta Kežmarok. Pracovníci z Pohrebných a cin-
torínskych služieb Pieta Kežmarok vedia na 
stránku pridať spomienky a smútočné ozná-
menia,“ hovorí Ondrej Miškovič z oddelenia 
komunikácie a propagácie mesta Kežmarok.

Webová stránka Mestského športového 
klubu www.msk.kezmarok.sk ponúka všet-
ko o športe v meste. Dotýka sa zápasov, vý-
sledkov a v neposlednom rade sa pripravuje 
možnosť absentujúceho športového spra-
vodajstva. Súčasťou stránky je i prihláška do 
MŠK a informácie o jeho kluboch.

„Tretím webom, ktorý sme vytvorili pri 
celoplošných testovaniach bol web koro-
na.kezmarok.sk. Tam si občania pozerali na 
stav čakacej doby v  rade na odberových 
miestach. Teraz informácie majú občania na 
jednom mieste a na stránke majú k dispozícií 
preklik na testovanie i  očkovanie,“ dodáva 
Miškovič. Web obsahuje aj aktuálne opatre-
nia v súvislosti s covid-automatom a dôležité 
odkazy súvisiace s koronavírusom.

Stránka známeho kežmarského podujatia 
Literárny Kežmarok, literarnykezmarok.sk, 
vznikla pred vyhlásením zberu prác. Kom-
plexne poskytuje všetky informácie o podu-
jatí, od histórie po súčasný stav. Zaujímavou 
novinkou webu je, že budú na ňom onedl-
ho publikované všetky prozaické a poetické 
práce. Tým vznikne online archív doteraz za-
slaných prác.

Obnovou prešla stránka Európskeho ľu-
dového remesla. Na linku elro.kezmarok.

sk  budú v  budúcnosti uverejnené príbehy 
remeselníkov. Čo robia v  súčasnosti, aké sú 
ich plány a spomienky na účasť na festivale 
EĽRO. Pribudli i poznatky o pamiatkach mes-
ta a  k  dispozícií sú v  dvojjazyčnej variácii. 
Grafika stránky bola vytvorená na základe 
kalendára, ktorý bol už v uplynulých rokoch 
viackrát ocenený.

Zmenený šat oficiálnej mestskej stránky 
www.kezmarok.sk ponúka hneď niekoľko 
noviniek. „Jednou z nich je to, že si občania 
mesta môžu vyhľadať životné situácie na zá-
klade ktorých si dokážu vybaviť svoje požia-
davky od samosprávy. Taktiež je web veľmi 
intuitívny,“ informuje Danka Skupinová z re-
ferátu informatiky. Dôležitá je i časť aktuality 
a oznamy mesta. Prekliknúť sa môže občan 
aj na sociálne siete.

Nová stránka visitkezmarok.sk stavia na 
informáciách o meste a je cielená predovšet-
kým na turistov. Na webe nájdete tipy na vý-
lety v  zime a  v  lete. Na túto platformu boli 
pridané všetky aktuality z  Novín Kežmarok 
z predchádzajúcich dvoch rokov, ktoré sa tý-
kali kultúrnych podujatí. Pri vytváraní strán-
ky sa nezabudlo ani na partnerské mestá.

 Patrícia Rozgonyiová

Nová webstránka bude bližšie k občanom

Mesto Kežmarok si pri vytváraní webstránky určilo niekoľko 
priorít. Chce aktívne pracovať s  históriou mesta a  nazerať do 
budúcnosti prostredníctvom vždy aktuálnych potrieb občanov.

V priestoroch bývalých kežmarských kasární začala odťažba 
kontaminovanej zeminy. V budúcnosti by tu mala vzniknúť 
moderná obytná a rekreačno-oddychová zóna.

Na odstránení pozostatkov ropy a ďalších ne-
bezpečných látok pracuje mesto Kežmarok spolu 
s Ministerstvom životného prostredia. Zatiaľ bola 
odťažená vrchná časť nekontaminovanej zeminy, 
ktorá bola približne do hĺbky 1,5 metra. Vzhľa-
dom na rozsah kontaminácie a ťažkú dostupnosť 
sa na jej odstraňovaní používa tá najmodernejšia 
technológia. „Jednou z nich je čistenie pôdneho 
vzduchu, ktorý prechádza cez filter s  aktívnym 
uhlím. Ďalšou je sanačné čerpanie z vrtov. Voda 
prúdi popod budovu cez sanačnú stanicu, kde 
sa filtruje a prečisťuje od kontaminantov. Odha-
dujeme, že sa jedná o 4 tisíc ton kontaminovanej 
zeminy,” priblížil proces Marek Demko zo spoloč-
nosti, ktorá má projekt odstraňovania environ-
mentálnych záťaží na starosti. Ako ďalej uviedol, 
kontaminovaná zemina je prepravovaná do Spiš-
skej Belej, kde pokračuje jej biodegradácia. Zemi-
na sa vďaka tomuto procesu ďalej zhodnocuje.

Na ploche pozemku bývalých kasární my mal 
do niekoľkých rokov vyrásť komplex nízkopod-
lažných bytových domov obklopených priesto-
rom vyčleneným pre zeleň a komunitné aktivity, 
pričom projekt zachová veľkorysé plochy zelene 
aj po dostavbe obytných komplexov. „Dúfam, že 
do konca roka sa podarí zrealizovať všetky po-
zemné práce.

Mesto plánuje bývalé kasárne premeniť na 
bývanie pre občanov s  promenádov pri rieke 
Poprad. Pracujeme už na zmene územného plá-
nu a  štúdií. Z  pohľadu výstavby, zabezpečenia 
a  ochrany životného prostredia ide o  projekt, 
ktorý sa stane súčasťou modernej výstavby dy-
namicky sa rozvíjajúceho mesta Kežmarok. Naj-
väčší prínos ale bude mať odstránenie záťaže pre 
prírodu, ekosystém rieky Poprad. Pracujeme pre 
zdravšie Slovensko,” uviedol primátor mesta Ján 
Ferenčák.

Prvé znečistenie rieky Poprad ľahkým vykuro-
vacím olejom bolo zaznamenané už v roku 2014. 
Bývalé kežmarské kasárne sa vykurovali mazu-
tom a dve tritisíclitrové cisterny vrátane potrubia 
ostali v zemi, čo tvorilo značnú ekologickú výstra-
hu pre mesto a jeho občanov.

Sanácia kasárni začala podrobným geologic-
kým prieskumom, ktorý overil a určil rozsah zne-
čistenia. Nasledovali prípravné práce, teda zria-
denie staveniska, dočasných spevnených plôch 
na dočasné zhromaždenie odpadu či zeminy. 
Práce pozostávali predovšetkým z  odstránenia 
hlavného zdroja znečistenia, ktorým je rozvodné 
potrubie, nasledovala asanácia plynovej kotolne, 
preprava a zneškodnenie kontaminovaného sta-
vebného odpadu.

 Barbora Sosková

Odstraňovanie najväčšej
envirozáťaže pod Tatrami pokračuje

Na odstránení envirozáťaže pracuje ťažká 
technika.
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S  povolením riaditeľky zariadenia sme 
v máji za dodržiavania prísnych protiepide-
miologických opatrení navštívili ZPS. Spolu 
s dvomi obyvateľkami sme zaspomínali na 
Kežmarok z dôb nedávnom minulých.

Ilse Vojtasová

Narodila sa v Kežmarku, kde prežila celý 
život. V tomto roku sa dožíva úctyhodného 
veku 88 rokov. Najviac si z minulosti spomí-
na na svadbu v Bazilike, ktorú mala v sep-
tembri. Všetci z rodiny boli pozvaní a prišli. 
„Rada som chodila tam, kde som naposle-
dy pracovala. Bola to predajňa v  Bažante 
naproti elektra a  robila som vedúcu jede-
násť rokov,“ spomína s nostalgiou Ilse Voj-
tasová. Chodievala na prechádzky na ulicu 
Starý trh, keďže blízko bola Nová ulica, kde 
v dome bývala.

Učila sa za obchodníčku na učňovke 
pri stanici. Kamarátila sa so spolužiačkou 
zo Spišskej Belej a  navzájom sa navštevo-
vali. Boli v  triede samé dievčatá a  žiadny 
chlapci. Spomína si na učiteľa Jendreja, 
ktorý vyučoval obchodné predmety. V pa-
mäti jej utkvel zážitok z podujatia v meste. 
„Oslavoval sa sviatok práce a bola to veľká 
zábava. Tancovala som na ulici pri budo-
ve Národného výboru. V  meste vtedy boli 
všetci. Museli sme ísť spolu s piatimi preda-
vačkami, keďže to bol veľký obchod. Ešte sa 
ľudia zabávali v  hájovni. Bolo to otvorené 
priestranstvo a  hrala tam hudba. Na také 
akcie som chodila najradšej. Inak som na 

zábavy veľmi nechodila, ale vždy sa nejaké 
usporiadali,“ spomína Vojtasová. Celý Kež-
marok je podľa nej krásny a narodil sa tu aj 
jej otec. Ak mali voľno, v nedeľu chodievali 
s deťmi na prechádzku.

Veľa sa tu podľa nej zmenilo, domy pre-
stavali. „Spomínam si na Starý trh, kde bol 
najkrajší pekár Oravec,“ hovorí s úsmevom 
Vojtasová. Jej mama išla každý týždeň po 
chlieb, piekli veľmi dobre. V mladosti spie-
vala prvý hlas v  dvoch evanjelických zbo-
roch, nôtila v nemčine a slovenčine. Jeden 
zbor bol spojený pre ženy a mužov. Mal pri-
bližne 40 členov a spievali v oboch kosto-
loch, červenom i  drevenom artikulárnom. 
Často išla s  rodinou na túru do Tatier, na 
Popradské pleso, ktoré je podľa nej krajšie 
ako Štrbské.

Oľga Šoltésová

Narodila sa v  roku 1944 ako štvrté die-
ťa na Ľubickej ceste, kde žila 17 rokov. Po-
tom sa presťahovali s  rodinou na Leninov 
riadok, dnes ulica Generála Štefánika. Ako 
sama spomína, mala veľmi pekné detstvo. 
„Nielen ja, ale aj celá naša generácia. Cho-
dili sme na blízku lúku, kde sme sa nahá-
ňali a hrali na schovávačku. Stretávali sme 
sa s  rovesníkmi z  okolitých domov. Často 
sme sa pozerali na vojakov, ktorí chodili do 
neďalekých vojenských lesov. Tiež tadiaľ 
chodili procesie do Levoče. Priatelila som 
sa aj s Norou Baráthovou, ktorej strýko bol 
triednym učiteľom. Vďaka tomu nám prešli 

hocijaké huncútstva,“ oživuje z pamäti Oľga 
Šoltésová.

Keď vyrástli z  detských topánok, cho-
dili na korzo. Korzovalo sa od obuvi až po 
dnešný Hotel Hviezdoslav. „Pozerali sme, 
ktorý chlapec sa nám páči a naopak. Poobe-
de v nedeľu sme šli do prírody. Bola to dob-
rá prechádzka od Jeruzalemského vrchu 
až takmer po Strážky,“ povedala Šoltésová. 
Robili sa tam rôzne podujatia aj zábavného 
charakteru. Raz sa ku dňu matiek na konci 
50. rokov organizoval pochod mestom.

Rada si pripomína chvíle, kedy ako žia-
ci základnej školy vystupovali v  Košickom 
národnom divadle. Hrali Včielku Bzučalku 
a  bol to pre nich veľký zážitok. Kežmarok 
mal veľkú výhodu, že mal baletnú školu, kde 
chodila tri roky. Každý rok vystupovali pre 
rodičov a známych. Na záver školského roka 
mali vždy vystúpenie, ktoré s nimi nacvičo-
vali učitelia. „V  gymnáziu sme sa venovali 
divadelnému prestaveniu Dolárový strýko. 
Hral v  ňom profesor chémie a  profesorka 
Kevejová, zvyšok tvorili študenti. Venovala 
som sa taktiež spevu, po zrušení Pedago-
gickej školy som chodievala do školského 
zboru pod vedením učiteľa Končeka. Spie-
vala som tretí hlas a  príprava trvala rôzne, 
nacvičovali sme však celý rok. Vystupovali 
sme na májových oslavách a na konci škol-
ského roka,“ spomína Šoltésová.

Na otázku, či sa zmenil Kežmarok od-
povedala: „Isteže sa veľa zmenilo, lebo keď 
som sa presťahovala, jediné sídlisko bolo 
v  Kežmarku na Leninovom riadku. Sídlisko 
Sever sa vtedy iba budovalo. Rodinných do-
mov je kdesi až za Ľubicu. Historické jadro 
mesta sa mne osobne vždy veľmi páčilo.“

Plány rekonštrukcie zariadenia
Rekonštrukcia bude prebiehať v  dvoch 

etapách, na dvoch oddelenia C1 a  C2. Na 
každom z nich sa vybudujú štyri jednolôž-
kové a  10 dvojlôžkových izieb, každá so 
samostatným sociálnym zariadením. Vybu-
duje sa aj nová miestnosť určená na terapie 
a spoločné aktivity a vzdelávacia miestnosť 
určená na semináre.

 Patrícia Rozgonyiová

Rekonštrukcia zariadenia prinesie
seniorom zaslúžený odpočinok

Rekonštrukcia bývania pre seniorov pokra-
čuje i v júni v plnom prúde a podľa plánov.

Ilse Vojtasová, rodáčka, 88 rokov.

Oľga Šoltésová, rodáčka, 77 rokov.

Hlavným zámerom rekonštrukcie Zariadenia pre seniorov 
(ZPS) na Vyšnom mlyne je zvýšenie ubytovacieho komfortu 
obyvateľov, zabezpečenie bezbariérovosti a  naplnenie le-
gislatívy v oblasti poskytovania sociálnych služieb.
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„Zásobovali sme a pravdaže sme si splnili 
svoju povinnosť. Pekáreň Gros patrí takisto do 
takzvanej kritickej infraštruktúry potravinárov. 
Máme veľký záväzok aj z  tohto titulu voči ve-
rejnosti a  voči mestu Kežmarok,“ hovorí riadi-
teľ pekárne Slavomír Moravčík. V  súčasnosti 
produkuje 256 výrobkov a  zameriava sa aj na 
takzvané bezlepkové produkty. Na zdravý ži-
votný štýl si dávajú v pekárni veľký pozor. Svoje 
tradičné i nové výrobky ladia tak, aby zodpove-
dali normám zdravej výživy. K tým bezpodmie-
nečne patrí aj technológia výroby chleba.

Každý chlieb a  pečivo sa vyrába z  kvasu. 
V pekárni si pripravujú vlastný, ražný kvas. Ten 
sa podľa riaditeľa závodu pripravuje jednak 
dlhšie, ale aj oveľa ťažšie. Dodáva chlebu nielen 
špecifickú chuť, ale i trvanlivosť a vôňu. „Výroba 

chleba od samotného začiatku až po zhruba 
vypečenie trvá približne 14 až 16 hodín. Samo-
zrejme, záleží od gramáže a zloženia chleba. 
Zaberá to veľmi dlhý čas a je to zložitý proces,“ 
dodáva Moravčík.

Chuť výrobkov kežmarskej pekárne poznajú 
všetci, ktorí nakupujú v  tunajších potravinách 
a  obchodných reťazcoch. Od minulého roku 
im z  distribúcie odbudli najmä hotely, aqua-
parky či  reštaurácie. Aj napriek tomu nikto zo 
zamestnancov neprišiel o prácu. „Zaviedli sme 
takzvané ambulantné predaje. To znamená, že 
ihneď po vypečení naložíme do rozvážkového 

auta ešte teplé, horúce výrobky. Chodíme, po-
núkame ich po meste Kežmarok a okolí. Takisto 
máme svoju vlastnú pojazdnú predajňu, ktorá 
plní tento účel,“ skonštatoval súčasný stav ria-
diteľ pekárne. 

Už nejaký ten mesiac si môžete čerstvé pe-
čivo ísť nakúpiť v  Kežmarku aj v  noci. Nočný 
predaj funguje v podstate nonstop. Ide o malú 
cukráreň, v ktorej sa dá vypiť káva a vychutnať 
si zákusok. Hostia si tam môžu posedieť v pod-
state 24 hodín denne celý rok. 

 Beáta Oravcová, Patrícia Rozgonyiová
 foto: Ondrej Miškovič

Chlieb pečú z vlastného kvasu

Čerstvé pečivo putuje priamo z pece k zákazníkom.

Počas nedávnej pandémie 
pracovala pekáreň na plný 
výkon. Skoro stovke zamest-
nancov sa podarilo vyhnúť 
ochoreniu COVID-19. Len 
pár ich ostalo v  karanténe 
v dôsledku blízkeho kontak-
tu. Reč je o  tunajšej pekárni 
Gros, ktorá patrí k najväčším 
pekárňam v tomto regióne.

Samospráva chce presunutím festivalu Európskeho ľudo-
vého remesla (EĽRO) v Kežmarku ochrániť účinkujúcich, ná-
vštevníkov a obyvateľov mesta.

Záujem o  remeslá a  folklór neutícha. 
O  tom, že EĽRO je jedným z  najobľúbe-
nejších letných festivalov, svedčí aj jeho 
návštevnosť. Počas 29. ročníka v roku 2019 
prešlo historickými bránami mesta počas 
troch dní celkovo 65-tisíc návštevníkov. Ší-
renie koronavírusu, dlhodobo pozasta-
vené nácviky folklórnych súborov, účasť 
zahraničných hostí a v neposlednom rade 
ochrana zdravia návštevníkov i  občanov 
mesta boli dôvody, prečo sa členovia or-
ganizačného výboru festivalu rozhodli ju-
bilejný 30. ročník presunúť na budúci rok.

„Festival EĽRO je o  európskom remes-
le, tradíciách, hudbe, speve a hlavne o ľu-
ďoch. Každoročne v  Kežmarku privítame 

desiatky remeselníkov a  umelcov zo za-
hraničia. Kvôli pretrvávajúcej neistej situ-
ácii okolo pandémie a  s  ňou súvisiacimi 
obmedzeniami by sme jubilejný ročník ne-
mohli uskutočniť v  takom rozsahu a s  ta-
kou slávou, ako si to zaslúži. Je nám to ľúto, 
ale naše rozhodnutie EĽRO pre tento rok 
zrušiť považujeme za nevyhnutné,“ uvie-
dol riaditeľ festivalu a primátor Kežmarku 
Ján Ferenčák a  dodal: „Kultúra a  umenie 
sú dôležitou súčasťou nášho života. Je to 
spôsob interakcie s ostatnými a spája celú 
spoločnosť. Počas leta preto chystáme pre 
obyvateľov a  návštevníkov mesta menšie 
kultúrne podujatia a promenádne progra-
my.“

Napriek tomu, že sa EĽRO tento rok 
neuskutoční, sa na jeho prípravách inten-
zívne pracuje. Okrem novej prehľadnej 
webovej stránky, na ktorej nájdete všetky 
podrobné informácie, organizátori plá-
nujú odštartovať tradíciu prezentova-
nia regiónov. Rozšírením areálu o  ulicu 
Dr.  Alexandra a  uličku Kostolné námestie 
pri bazilike v  Kežmarku vznikne priestor 
na prezentáciu ďalších 20 stánkov. Do his-
torickej uličky budú návštevníkov lákať 
dobové scénky pouličného divadla a  na 
historickom trhu bude možné platiť novou 
menou  – Kežmarským dukátom. Organi-
zátori pripúšťajú možné rozšírenie festiva-
lu v roku 2022 o ďalšie dni.

Jubilejný 30. ročník festivalu Európske 
ľudové remeslo, ktorý bude venovaný 
všetkým remeselníkom a zručným ľuďom, 
by sa mal v  jeho plnej sláve uskutočniť 
druhý júlový týždeň 2022 v Kežmarku.

 Barbora Sosková

Festival Európske ľudové remeslo sa presúva na rok 2022
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Od piatka 7. mája si oddychový 
priestor pri kežmarskej radnici môžu 
obyvatelia a  návštevníci mesta užiť aj 
s  fontánou, ktorej opätovné spuste-
nie symbolicky otvorilo všetky verejné 
priestranstvá v meste.

Slávnostného spustenia fontány sa 
v sprievode klavírneho vystúpenia zúčastnil 
aj primátor mesta Ján Ferenčák a architekt 
Ján Figlár, ktorý spolu so synom stojí za jej 
návrhom. Fontána bude skrášľovať cen-
trum mesta počas najbližších mesiacov od 
8.00 do 21.00 hod. Vo večerných hodinách 
bude osvetlená.

„Teším sa, že po dlhej dobe izolácie sa 
v srdci námestia a po celom našom meste 
opäť vytvoria príjemné miesta na stretáva-
nie, relax a oddych, ktoré prinesú ľuďom ra-
dosť a pocit spolupatričnosti. Verím, že si už 
čoskoro budú môcť všetci užiť aj kultúrne 
podujatia a  promenádne programy, ktoré 
pre nich pripravujeme,“ povedal primátor 
Kežmarku Ján Ferenčák.

V posledné dni prešla fontána čistením 
a kontrolou funkčnosti systému. V suteréne 
radnice sa nachádza studňa, ktorá sa využí-
va ako jej vodný zdroj. „Som rád, že fontána 
sa ľuďom páči. O tom, že bude pri radnici, 
rozhodla skutočnosť, že v suteréne radnice 
je spodná voda, ktorá prechádza popod 
základy a odtiaľ do kanalizácie. Vďaka fon-
táne sme našli pre ňu využitie, ktoré má aj 
ekologický a  úsporný podtón,“ ozrejmil jej 
fungovanie Ján Figlár.

Fontána, ktorá má moderný ráz so zrete-
ľom na historickosť mesta, bola po prvýkrát 
uvedená do prevádzky v septembri 2019. Je 
vyrobená z travertínu a jej farba korešpon-
duje s  farbou  radnice. Výška vodných prú-
dov sa automaticky mení podľa sily vetra.

Pôvodná fontána, ktorá bola na mieste, 
kde v súčasnosti stojí najvyšší lampový stĺp, 
bola odstránená v roku 1997.

Cieľom vybudovania nového vodného 
prvku bola okrem iného aj eliminácia ne-
gatívnych vplyvov zmeny klímy na mestské 
prostredie. Okrem fontány, ktorú v  zime 
nahradia svetelné prúdy, je na priestranstve 
nová dlažba, lavičky, prvky drobnej archi-
tektúry, iluminačné osvetlenie a  zeleň. Vý-
stavba bola čiastočne realizovaná v  rámci 
projektu „Spája nás voda Nowy Targ – Kež-
marok“, ktorý bol podporený z  Programu 
cezhraničnej spolupráce Interreg V-A  Poľ-
sko – Slovensko 2014 – 2020.

 Barbora Sosková

V Kežmarku spustili 
fontánu ako symbol 
uvoľnení

Nádvorie hradu
Panovníci sa v  minulosti prechádzali po 

krásne dláždenom nádvorí. Múry kežmar-
ského hradu vraj v  16. a  17. storočí obklo-
povali fontánu. Ruka archeológa pri vyko-
pávkach objavila iba studňu, ktorá bola 
i rekonštruovaná. Jej vtedajšiu podobu spo-
mína v  rukopise rektor kežmarského gym-
názia Juraj Bohuš. Opisuje štvorhranný dvor 
s veľkolepou studňou a železnými hradami. 
Na nich viseli reťaze z mosadze. Pôvodný la-
tinský rukopis z  prvej polovice 18. storočia 
sa nachádza v Lyceálnej knižnici v Kežmar-
ku.

Kašne
Voda sa v  kráľovskom meste čerpala 

z viacerých miest. Niekoľko ich bolo na ná-
mestí alebo na Starom trhu. Kašnu si môže-
me predstaviť ako akúsi studňu obloženú 
drevom alebo kameňmi. Český termín kašna 
je prevzatý z nemčiny a označuje nádrž s pit-
nou i  úžitkovou vodou. Najbližšie k  nemu 
má slovenské slovo studňa či fontána. V Kež-
marku môžeme skôr hovoriť o prvej zo spo-
mínaných možností. Svedčia o tom dobové 
fotografie, na ktorých si obyvatelia mesta 
naberajú vodu do vedier.

Fontána pri radnici
Budova v  klasicistickom štýle je domi-

nantou Hlavného námestia. Tvár radnice 
sa v  premenách času niekoľkokrát menila. 
Pod budovou sa nachádza stará pivnica, kde 
vyvierali ešte v  16. storočí pramene vody. 
„V  Kežmarku sa plánovala na prelome 19. 
a 20. storočia pri radnici parádna kamenná 
studňa s  postavami kežmarských mučení-
kov, ale k  tomu nedošlo,“ tvrdí historička 

Nora Baráthová. Fontána sa na tomto mies-
te vybudovala v druhej polovici 20. storočia. 
Stála tu až takmer do záveru milénia. Fontá-
na mala strohé estetické prvky a tri horizon-
tálne plochy, oko potešili vysadené kvety 
v jej okolí. Kežmarčania a návštevníci mesta 
nemali priestor na to, aby si pri fontáne po-
sedeli a oddýchli.

Raritná fotografia z minulého storočia za-
chytáva pri radnici komický obraz. Osobné 
auto žltej farby vbehlo do fontány a zastalo 
niekoľko centimetrov nad hladinou vody. „Či 
to bola náhoda alebo si vodič viac vypil, ne-
viem. V tej istej fontáne sa vykúpalo aj zopár 
ľudí, lebo krčma Roxibar – ako sme ju volali 
a  hotel Šport boli veľmi blízko," približuje 
pravdepodobný priebeh udalosti Barátho-
vá.

Túžba vrátiť fontánu do centra mesta sa 
pred dvoma rokmi stala realitou. Moderný 
šat je obohatený zónou s lavičkami, ktorá je 
vhodná na relax. Na sklonku jari sa spustenie 
prvých prúdov vody spája s malým poduja-
tím. V minulosti tomu tak nebolo a nekonali 
sa žiadne oslavy alebo rekviemy.

Park na Toporcerovej ulici
Druhá fontána bola v  Kežmarku pred 

takzvaným Zlatým bažantom. Okoloidúci 
si sadali na jej obrubník, aby sa v sparných 
dňoch ochladili. Dôvod jej likvidácie nie je 
známy. V súčasnosti sa neďaleko pamätníka 
Alfréda Grosza nachádza malá fontána. Este-
ticky je ladená v prírodnom duchu, obklope-
ná kameňmi a  lišajníkmi. Svojou podobou 
dokonale zapadá do blízkej bujnej zelene.

 Patrícia Rozgonyiová,
 foto: archív Nory Baráthovej,
 Gabriel Oňa

Príbehy kežmarských fontán

Leto už pomaly klope na dvere a s ním prichádzajú i horúce 
dni. Vtedy vie čas spríjemniť osvieženie v podobe kvapiek 
vody z blízkej fontány. Kežmarčania sa dlho nedočkali mies-
ta oddychu ako ho poznáme dnes. 

Kašna na Hradnej ulici. Žltá škodovka skončila vo fontáne pred radnicou.
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Pri úmrtí osoby nachádzajúcej sa vo va-
šom dome, byte alebo blízkosti je potrebné 
zatelefonovať na telefónne čísla 112 alebo 
155 a  nahlásiť, že ide o  podozrenie z  úmrtia. 
„Po vykonaní obhliadky zosnulého lekárom 
v  byte, alebo súdnym lekárom, ak 
nie je nariadená súdna pitva, odpo-
rúčame zavolať stálu službu Pohreb-
ných a  cintorínskych služieb, ktorá 
zabezpečí odvoz zosnulého z  mies-
ta úmrtia,“ priblížila pracovníčka 
pohrebných a  cintorínskych služieb 
Soňa Brijová.

V  prípade, že nastane úmrtie 
v  zdravotníckom zariadení, to kon-
taktuje osobu uvedenú v lekárskom 
zázname, koho kontaktovať v prípa-
de úmrtia. Je dôležité podotknúť, že 
samotná rodina sa rozhodne, ktorá 
pohrebná služba vykoná pohrebný 
obrad. Zdravotnícke zariadenie, za-
riadenie sociálnych služieb, praco-
visku súdneho lekárstva či lekár, nemôže pod-
ľa zákona 131/2010 § 4, odstavec 2 ponúkať 
a propagovať konkrétnu pohrebnú službu.

V  oboch prípadoch pozostalým vystavia 

List o prehliadke zosnulého. Po jeho vystavení 
je potrebné sa osobne dostaviť na pohrebné 
a cintorínske služby za účelom vybavenia poh-
rebného obradu. Je potrebné priniesť občian-
sky preukaz zosnulého na matričné účely, listy 

o  prehliadke zosnulého, ktoré vystavil súdny 
lekár alebo lekár v byte a oblečenie pre zosnu-
lého, v ktorom bude pochovaný.

Pohrebné a  cintorínske služby tiež zabez-

pečia všetky náležitosti týkajúce sa administra-
tívneho zabezpečenia obradu. Vybavia i admi-
nistratívu na matrike, kde vystavia úmrtný list 
a  pohrebný príspevok. Dôležité je upozorniť, 
že matrika sa vybavuje v mieste úmrtia.

V  pohrebných službách vám vyhotovia 
smútočné oznámenie a  zabezpečia prípravu 
na pochovanie zosnulého na cintoríne alebo 
v  krematóriu, priebeh pohrebného obradu, 
pridelenie hrobového miesta a vydanie užíva-
cieho práva k hrobovému miestu na cintoríne, 

kde si pozostalí želajú zosnulého 
pochovať. Pri pochovaní do existujú-
ceho hrobového miesta je potrebné 
priniesť doklad o  užívacom práve 
k predmetnému hrobovému miestu.

Cirkevný obrad vykonáva du-
chovný podľa vierovyznania zosnu-
lého, ktorého je treba kontaktovať 
na príslušnom cirkevnom úrade a je 
potrebné mu odovzdať kópiu Listu 
o  prehliadke zosnulého. Kvetinovú 
výzdobu odporúčame si objednať 
v  miestnych kvetinárstvach. „V  prí-
pade, že  si s  niečím v  tejto ťažkej 
životnej situácii neviete poradiť, či 
nerozumiete postupu, informujte 
sa na  pohrebných a  cintorínskych 

službách Mesta Kežmarok Pieta, kde Vám radi 
v rámci našich možností pomôžeme a poradí-
me,“ povedala Brijová.

 Patrícia Rozgonyiová

Kancelária Pohrebných a  cíntorínskych služieb Pieta Kežmarok sídli na 
adrese ul. Jakuba Kraya 20.

Žijeme v  dobe neobmedzených a  neko-
nečných možností. Obchody praskajú pod 
návalom produktov a  tovarov. Stačí si len 
vybrať a zaplatiť. Zem vysiela čoraz viac sig-
nálov, že jej nevraciame to, čo nám ona dáva. 
Stali sme sa spotrebiteľmi a  konzumentmi. 
Otázkou ostáva, čo tu o  niekoľko desiatok 
rokov čaká našich potomkov. Unavená, zni-
čená Zem, neschopná viac dávať. Ak každý 
z nás začne sám od seba, vieme s  tým ešte 
niečo urobiť. Mestské kultúrne stredisko pri-
víta 5. a 6. júna od 12.00 do 17.00 hod. ženy, 
ktoré sa rozhodnú svoj šatník obmeniť.

„Ako jedna z mnohých žien, mám slabosť 
na krásne šaty. V náplni mojej práce je aj zau-

jímať sa o oblečenie mojich klientok. Poradiť, 
prípadne rovno nakúpiť. Čo ale so šatami, 
ktoré nám po čase nesadnú, už sa nám nepá-
čia, poprípade, a to je asi najčastejší prípad, 
ho máme hŕby. Posunieme ďalej? Dáme zre-
cyklovať? Podarujeme na charitu? Nabalíme 
do igelitových vriec a  vyhodíme?“ zamýšľa 
sa organizátorka júnového Swap podujatia 
Zuzana Uhlárová.

Máme dnes milión možností, čo si na 
seba kúpiť. Jednej sa páči to, druhej hento, 
ale všetky máme niečo spoločné. Páči sa 
nám krásne oblečenie. Tak to oblečenie, čo 
sa nám už nepáči alebo ho už nechceme 
a nie je zničené a obnosené, vymeňme. Naša 

Zem trpí pre naše rozmary v móde. Počnúc 
výrobou oblečenia až po jeho koniec, keďže 
je oblečenie ťažko recyklovateľné. Je skvelé, 
že niekoľko známych veľkých obchodných 
reťazcov už začalo s  iniciatívou výroby ob-
lečenia z  recyklovateľných či recyklovaných 
materiálov.

„Dôležitá je vízia ekologickej spotreby 
módy. Swap - v preklade výmena znamená, 
že nebudeme oblečenie len bezhlavo naku-
povať, ale si ho sezónne vymeníme. Možno 
tam nájdeme kúsky, ktoré nám v  šatníku 
chýbali,“ hovorí Uhlárová. Projekt ponúka 
príjemné stretnutie vo fashion atmosfére. 
Zároveň urobíme niečo pre to, aby bol náš 
život zdravší. Skvelý nápad projektu už ove-
rili vo viacerých mestách na Slovensku. „Ve-
rím, že aj v našom krásnom meste sa s touto 
iniciatívou pripojíme k  mestám, ktoré boli 
pre mňa prvotnou inšpiráciou – Levice, Pre-
šov, Banská Bystrica, Nitra, Trenčín, Trnava, 
Košice, Žilina, Bratislava,“ dodáva Uhlárová. 
V závere ponúkame príhodné heslo, ktorým 
sa môžeme riadiť prvý júnový víkend v Kež-
marku: Nekupuj! Vymeň!

 Patrícia Rozgonyiová

Vymeň staré za nové

Nákup oblečenia je vášňou nejednej ženy. Po sezóne sa jej mód-
ne kúsky už nemusia páčiť, alebo nesedia tak, ako by mali. Spot-
rebiteľský kolotoč preto odštartuje nanovo a peňaženky dostáva-
jú opäť zabrať. Existuje však ekologická a šetrnejšia alternatíva.

V ľudskom živote je mnoho chvíľ, kedy si nevieme poradiť a hľa-
dáme rôzne návody či rady od blízkych, či na internete. Pripra-
vili sme si krátky postup pri nahlasovaní úmrtia blízkej osoby.

Pomoc s administratívou po strate blízkej osoby
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Vysokú školu absolvoval Ondrej Jan-
kura na fakulte humanitných a prírodných 
vied Prešovskej univerzity v Prešove v od-
bore pedagogika. Navonok veľmi vzdia-
lenom od lesníctva. No i napriek alebo aj 
vďaka tomu, celú svoju profesionálnu ka-
riéru strávil v  lese. „Som lesníkom telom 
i dušou a k tomu samozrejme patrí aj lov, 
poľovníctvo,“ povedal Ondrej Jankura.

K poľovaniu sa dostal vďaka práci lesní-
ka a v súčasnosti pracuje ako lesný odbor-
ný hospodár. „V  kežmarskom okrese po-
ľovníci venujú starostlivosť predovšetkým 
vysokej zveri, medzi ktoré patrí jelenia, 
srnčia a  samozrejme čierna diviačia zver,“ 
vysvetlil Jankura. V  okolí Kežmarku však 
natrafíme aj na dravú zver ako je vlk, rys 
či medveď, no tú však nie je možné loviť. 
Ďalej tu máme aj vzácne druhy lietajúcich 
dravcov ako je jastrab veľký, myšiak hôrny, 
orol skalný či krikľavý. Pri prechádzkach le-
som natrafíme i na veľmi vzácny druh hlu-
cháňa hôrneho či bociana čierneho, volav-
ky, alebo dudoka. Je tu dostatok rôznej či 
už poľovnej ale aj nepoľovnej zveri.

„Vidieť akúkoľvek zver v  jej prirodze-
nom prostredí je vždy veľmi fajn, pohladí 
to dušu každého, nielen poľovníka. Naj-
viac ma však teší vidieť každoročne nový 
život, mláďatá, hravé srnčatá či umazané 

jelenčatá, pobehujúcich zajačikov, ale 
i v okolí známe malé diviačiky, známe tiež 
ako pižamčatá,“ konštatoval Jankura.

Jar je tým obdobím, kedy na svet pri-
chádza nový život v lese. „Prosím všetkých 
návštevníkov lesa k  zvýšenej ohľadupl-
nosti k  malým lesným tvorom, nechytať 
ich, nebrať si domov mláďatká. Mláďatká 
môžu často vyzerať ako opustené, no zda-
nie klame. Mama je určite nablízku a veľmi 
sa bojí o svoje mladé, no viac sa bojí nás 
ľudí,“ varuje návštevníkov lesa Jankura, 
pre ktorého sú nezabudnuteľné stretnutia 
s rysom či vlkom. Vidieť loviť rysa, pokladá 
za najúžasnejší zážitok, aký mohol ako po-
ľovník zažiť a naďalej sú stretnutia s rysom 
veľkou výzvou.

Poľovačka preňho nie je nebezpečen-
stvom, ale podľa jeho slov treba byť vždy 
veľmi ostražitý. „Hlavne mladí začínajúci 
poľovníci musia dbať na zvýšenú opatr-
nosť. Opatrnosti nikdy nie je dosť,“ dopĺňa 
poľovník Jankura. S pytliactvom sa vo svo-
jej profesionálnej kariére nestretol.

„Myslím si, že aj dnes môže byť pohľad 
na poľovníka ako na rozprávkovú postavu. 
No v súčasnej dobe je taký módny trend, 
že každý všetkému rozumie. Prečítam si 
niečo na internete a už si myslím že som 
odborník. No nie je to tak. Poľovníctvo je 

vážna a ťažká práca, ktorá si vyžaduje veľa, 
veľa času,“ povedal Jankura. Celoročná 
starostlivosť o  zver, hlavne v  čase núdze, 
sledovanie stavu a  vývoja zveri, častá 
pochôdzka po svojom úseku, zber plas-
tového a  aj iného odpadu z  lesa, oprava 
posedov, sadenie stromčekov a rôzne iné 
brigádnické činnosti sú len čriepky z  po-
vinností poľovníka. Samotný lov je už len 
akousi čerešničkou na torte. Mnoho ľudí 
to však takto nevníma, vidí poľovníkov 
len ako tých, čo lovia a ubližujú zvieratám 
v lese. Pritom lov je prirodzenou súčasťou 
človeka od kedy je na zemi. Aj vďaka lovu 
ľudstvo prežilo až dodnes. „My poľovníci, 
musíme viac poukazovať na naše dobré 
skutky v prospech prírody, v prospech ce-
lej spoločnosti,“ podotkol Jankura.

Mladým začínajúcim poľovníkom a po-
ľovníčkam Jankura radí aby aj trikrát po-
zreli, kým raz potiahnu spúšť.

 Patrícia Rozgonyiová, 
 foto: Archív Ondreja Jankuru

Poľovníctvo je vážna a ťažká práca

Od detstva ho to lákalo do lesa, hôr, či k vode a bolo teda len 
prirodzeným vyústením, že šiel študovať na lesnícku ško-
lu. V článku pripravenom spoločne s mestským poslancom 
Ondrejom Jankurom sa dozviete viac o  histórii i  aktuálnej 
situácii poľovníctva v Kežmarku.

Ondrej Jankura v lese nachádza pokoj a in-
špiráciu.

Najčastejšou príčinou vzniku požiarov je 
vypaľovanie porastov bylín, kríkov a stromov.

V  zmysle § 14 ods. 2 zákona č.  314/2001 
Z. z. o ochrane pred požiarmi fyzická osoba 
nesmie:
- fajčiť alebo používať otvorený plameň na 

miestach so zvýšeným nebezpečenstvom 
vzniku požiaru,

- vypaľovať porasty bylín, kríkov a stromov,
- zakladať oheň v  priestoroch alebo na 

miestach, kde môže dôjsť k  jeho rozšíre-
niu,

- vykonávať činnosti, na ktorých výkon 
nemá osobitné oprávnenie alebo odbor-
nú spôsobilosť, ktoré sa z  hľadiska proti-
požiarnej bezpečnosti vyžadujú na ich 

vykonávanie podľa osobitných predpisov,
- poškodzovať, zneužívať alebo sťažovať 

prístup k  požiarnym zariadeniam alebo 
k vecným prostriedkom na ochranu pred 
požiarmi a k uzáverom rozvodných zaria-
dení, najmä elektrickej energie, plynu ale-
bo vody,

- vyvolať bezdôvodne požiarny poplach, 
privolať bezdôvodne hasičskú jednotku 
alebo zneužiť linku tiesňového volania.
Za nedodržanie vyššie uvedených usta-

novení môže OR HaZZ uložiť fyzickej osobe 
pokutu do výšky 331 eur.

 
 Ladislav Melikant, referent CO

Z dôvodu klimatických faktorov je v jarných mesiacoch zvý-
šené nebezpečenstvo vzniku požiarov. Na príčine sú: sucho, 
vietor, vegetácia po zime, ale aj aktivity človeka ako klade-
nie ohňa, turistika, fajčenie. 

Požiarna prevencia v mestách a obciach
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mestská polícia

Spomínaná novela zákona zrušila okrem iné-
ho povinnosť cyklistu, ak má viac ako 15 rokov, 
nosiť prilbu a  reflexné prvky mimo obce. „Na-
priek tomu odporúčame, aby každý cyklista vo 
vlastnom záujme používal ochrannú prilbu po-
čas jazdy v obci ako aj mimo nej. Povinnosť chrá-
niť si hlavu ochrannou prilbou sa však vzťahuje 
na prepravované osoby na pomocnom sedadle 
na prepravu dieťaťa s  pevnými opierkami na 
nohy, v prívesnom vozíku určenom na prepravu 
detí a na detskom bicykli pevne spojeným tyčou 
s vodiacim bicyklom,“ doplnil praktickou radou 
Štefan Šipula, náčelník Mestskej polície Kežma-
rok.

Cyklista by nemal zabúdať ani na to, že každý 
bicykel musí byť počas jazdy za zníženej viditeľ-
nosti vybavený reflexnými prvkami, osvetlením 
vpredu a  vzadu. Táto povinnosť platí v  obci aj 
mimo nej. Každý cyklista by sa mal vo vlastnom 
záujme riadiť heslom vidieť a byť videný. „Často 
vidíme cyklistov, ktorí počas jazdy na bicykli tele-
fonujú alebo počúvajú hudbu. Ak už je potrebné 
telefonovanie, tak je vhodné používať systémy 
voľných rúk, tiež známy ako handsfree. Počú-
vanie hudby počas jazdy na bicykli je spojené 
s  tým, že sa odpútava pozornosť cyklistu a ne-
dostatočne vníma cestnú premávku okolo seba 
a napríklad nepočuje prichádzajúce vozidlo, čo 
môže spôsobiť kolíziu,“ dopĺňa Šipula. Platí aj to, 

že cyklista môže pred jazdou na bicykli požívať 
alkoholické nápoje. V  takýchto prípadoch platí 
pre cyklistu hranica menej ako 0,5 promile teda 
0,24 miligramov na liter. Každý cyklista musí sám 
vedieť posúdiť, či je schopný zodpovedne viesť 
bicykel po požití alkoholických nápojov. Musí si 
však uvedomiť, že ak by došlo pri kontrole k zis-
teniu, že cyklista nafúkal viac ako 0,48 miligra-
mov na liter, teda viac ako jedno promile, bude 
posudzovaný ako vodič, ktorý riadil vozidlo pod 
vplyvom alkoholu so všetkými následkami.

V  nasledovných bodoch chceme upriamiť 
pozornosť na zmeny v  zákone a  na to najpod-
statnejšie, čo platí pre jazdenie na bicykli. Po-
zrieme sa na porušenia, s ktorými sa príslušníci 
mestskej polície stretávajú najčastejšie:
- na bicykli sa jazdí predovšetkým po cestičke 

pre cyklistov a  ak táto nie je, tak za sebou 
pri pravom okraji vozovky a ak sa neohrozia 
chodci, tak cyklista smie jazdiť po pravej kraj-
nici,

- na jednomiestnom bicykli nie je dovolená 
jazda viacerým osobám,

- iba osoba staršia ako 15 rokov môže viesť 
osobu mladšiu ako 10 rokov na pomocnom 
sedadle na prepravu dieťaťa s  pevnými 
opierkami na nohy, v prívesnom vozíku urče-
nom na prepravu detí a  na detskom bicykli 
pevne spojeným tyčou s vodiacim bicyklom,

- cyklista môže obchádzať stojace vozidlo aj 
sprava,

- osoby mladšie ako 10 rokov smú jazdiť po 
chodníkoch,

- osoba mladšia ako 10 rokov smie na ceste 
s  výnimkou cestičky pre cyklistov, poľnej 
cesty, lesnej cesty a  obytnej zóny jazdiť na 
bicykli len pod dohľadom osoby staršej ako 
15 rokov, ktorá je dostatočne spôsobilá, aby 
na ňu riadne dozerala a zodpovedá za dodr-
žiavanie príslušných povinností touto oso-
bou,

- cyklista nesmie jazdiť bez držania riadidiel, 
držať sa iného vozidla, viesť počas jazdy 
druhý bicykel, ručný vozík, psa ani iné zviera 
a voziť predmety, ktoré by sťažovali vedenie 
bicykla alebo ohrozoval iných účastníkov 
cestnej premávky,

- ak je zriadená cestička pre chodcov a cyklis-
tov označená príslušnou dopravnou znač-
kou, cyklista nesmie ohroziť chodca,

- cestičku pre cyklistov môže použiť aj osoba 
pohybujúca sa na lyžiach, korčuliach, kolo-
bežke skateboarde alebo na inom obdob-
nom športovom vybavení, avšak iba vtedy, 
ak tým neobmedzí ani neohrozí cyklistov.
Veríme, že aj takáto skrátená forma prehľadu 

povinností a odporúčaní, pripravená mestskou 
políciou, prispeje k  zvýšeniu bezpečnosti cyk-
listov a ostatných účastníkov cestnej premávky 
v našom meste.

 Ondrej Miškovič

S  prichádzajúcim letným počasím po-
kračuje Mestská polícia Kežmarok v  čin-
nosti cyklohliadok. Počas dňa a v dobrom 
počasí sa v  uliciach nášho mesta 
budú objavovať členovia mestskej 
polície na bicykloch, ktorých prí-
nos bude spočívať v lepšej kontro-
le nad dodržiavaním všeobecne 
záväzných nariadení mesta, verej-
ného poriadku, bezpečnosti oby-
vateľov i návštevníkov historického 
Kežmarku, ako aj v pružnejšom rie-
šení poškodzovania majetku a po-
žívania alkoholu na verejnosti.

„Hlavným cieľom je zvýšenie 
mobility hliadok mestskej polície 
na miestach, kde je dojazd motoro-
vým vozidlom obtiažny alebo ide 

o ťažko dostupné lokality. Cyklohliadky sa 
budú pohybovať hlavne po cyklochodní-
koch v  meste,“ informoval náčelník mest-

skej polície Štefan Šipula. Pri výkone služ-
by sa zamerajú na páchanie priestupkov, 
ktoré súvisia s jazdou po cyklochodníkoch, 
kde platia osobitné pravidlá. Je potrebné 
si uvedomiť, že tento môže používať iba 
osoba pohybujúca sa na bicykli, ale aj 
pohybujúca sa na lyžiach, korčuliach, ko-

lobežke, skejtborde alebo inom 
obdobnom športovom vybavení, 
ak tým neohrozí vyznačených uží-
vateľov.

Cyklohliadky mestskej polície 
istotne uvítajú všetci účastníci 
cestnej premávky a  samotní cyk-
listi sa budú cítiť bezpečnejšie pri 
tejto príjemnej športovej aktivite 
v meste. „Iba pripomíname, že kaž-
dý cyklista je často aj chodcom, 
preto je namieste ich vzájomná 
ohľaduplnosť a rešpektovanie,“ do-
plnil Štefan Šipula.

 Ondrej Miškovič

Pomáhať a chrániť - na pešo aj na bicykli

Prvá jazda mestských policajtov.

Mestská polícia začína s blížiacim sa letným obdobím vo vý-
kone služby využívať aj cyklohliadky. 

Novelou zákona o cestnej premávke došlo k miernemu poľaveniu z povinností 
cyklistov, avšak stále je ich dosť, ktoré sú cyklisti povinní dodržiavať. 

Jazda na bicykli má taktiež svoje pravidlá
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Ako hodnotíte uplynulý rok vo 
funkcii náčelníka, ktorý bol značne 
poznačený pandémiou?

Určite som nastúpil do funkcie náčelní-
ka Mestskej polície v  dosť neľahkej dobe 
pandemickej situácie, čo sa týka ochorenia 
COVID-19, kde nám prišli také úlohy, ktoré 
mestská polícia dovtedy neriešila. Začali 
sme riešiť veľa úloh, čo sa týka zabezpe-
čenia Mestského úradu. Potrebovali sme 
vo vnútri pripraviť podmienky fungova-
nia tak, aby boli príslušníci v  prvom rade 
chránení. Rovnako to bolo na našom pra-
covisku a museli sme pravidlá upraviť tak, 
aby sme dodržali nepretržité fungovanie 
polície. Vzhľadom k  tomu, že máme linku 
159 a  pracovisko pultu centrálnej ochra-
ny objektov, kde je potrebná stála služba. 
Všetky opatrenia smerovali k  tomu, aby 
sme garantovali zastupiteľnosť i v prípade 
ochorenia. My v opatreniach pokračujeme 
naďalej. Oboznámili sme sa s  problemati-
kou a prijali sme niekoľko zmien. Sledovali 
sme zefektívnenie služby najmä vonku.

Ako vyzerá Váš bežný pracovný 
deň na mestskej polícií?

Môj pracovný deň začína tým, že okrem 
iného sa každodenne oboznamujem 
s  činnosťou každej smeny a  udalosťami, 
ku ktorým došlo počas operačného dňa. 
Snažím sa obchádzať aj terén a  hľadám 
riešenia tam, kde vznikli respektíve kde 
nám boli oznámené problémy. V priebehu 
dňa komunikujem s hliadkou, rád sa stre-
távam s občanmi, počúvam ich problémy 
a spoločne riešime, čo sa riešiť dá. Vo svojej 
riadiacej činnosti sa snažím o  vytváranie 
priaznivej pracovnej atmosféry, ktorá je 
vzhľadom k  náročnosti pre našu činnosť 
nevyhnutná.

Mám prioritu, aby príslušník prišiel do 
služby odborne pripravený a  musí mať 
chuť do práce. Vediem ich k tomu, aby sa 
slušne správali a neznesiem arogantné vy-
stupovanie. Príslušník môže ukladať bloko-
vú pokutu s úsmevom a vysvetliť občanovi, 
prečo ju dostáva. Ide nám o to, aby bol vý-
chovný účel sankcie splnený. Myslím si, že 
to funguje. Je minimum sťažností na to, že 
mestská polícia dáva pokuty. Nikomu sme 
nedali pokutu za nič, vždy je tam dôvod 
porušenia platných právnych predpisov.

Medzi novinky, ktoré ste zaviedli 
bolo rozdelenie mesta do teritórií 
a  zodpovedných príslušníkov polí-
cie. Môžete nám to priblížiť?

Teritórium mesta som rozdelil na se-
dem okrskov s  tým, že ku každému bol 
priradený určitý počet príslušníkov. Vyko-
návajú tam službu podľa pokynu, vždy si 
prejdú okrsok v rannej a poobednej dobe. 
V  exponovanejšom okrsku sú aj štyria 
mestskí policajti, napríklad na sídliskách. 

V  inom sú dvaja, čo je minimálny počet, 
aby bola zabezpečená zastupiteľnosť. Je 
dôležité, aby bol jeden v  danom okrsku 
vždy k dispozícii.

S akými podnetmi občanov ste sa 
v Kežmarku stretli?

Za obdobie od začiatku minulého 
roka do môjho nastúpenia v apríli to bolo 
23 podnetov. Od apríla do konca roka 
ich bolo 127. Všetky podnety smerovali 
k  zlepšeniu života obyvateľov v  meste. 
Tieto podnety sa buď venovali zmene do-
pravného značenia, jeho doplneniu alebo 
vyčisteniu mesta od skládok. Vždy sme ich 
vyriešili v  súčinnosti s  Verejnoprospešný-
mi službami Mesta Kežmarok.

Máme zaradený systém zón so zvýše-
ným hliadkovaním, ktoré dopĺňame podľa 

aktuálnej situá-
cie a vývoja bez-
pečnostnej situ-
ácie. Plánujeme 
zefektívnenie 
týchto zón, kde 
bude operač-
né stredisko 
vysielať prís-
lušníkov polície 
v určitých časoch. 
Prispeje to k tomu, že 
sa zlepší verejný poriadok. Zóna so zvý-
šeným hliadkovaním vychádza z  podne-
tu občana alebo ide o  problém, ktorý sa 
opakuje. Jednou z  nich sú potraviny na 
ulici Generála Štefánika, kde sa zdržiava-
jú bezdomovci. Výjazdy na toto miesto sú 
na dennom poriadku, keďže bezdomovci 
tvoria osobitú kapitolu v  meste. Je veľmi 
náročná na vyriešenie, sankcia na nich ne-
platí a  peniaze nemajú. Výjazdom aspoň 
čiastočne riešime problém, no zatiaľ sme 
nenašli lepšie riešenie.

Čo v súčasnej dobe považujete za 
najpálčivejší problém v meste?

Každé mesto má svoje špecifické prob-
lémy, avšak spoločným problémom všet-
kých miest je určite parkovanie vozidiel. 
Ide hlavne o  nedovolené parkovanie na 
chodníkoch, zeleni a  ďalších zakázaných 
miestach a  táto situácia je najzávažnejšia 
hlavne na sídlisku Juh. Prioritne sleduje-
me a  riešime verejný poriadok, kde me-
dzi hlavné problémy určite patrí rušenie 
verejného poriadku asociálmi a neprispô-
sobivými občanmi, pri ktorom dochádza 
často k znečisťovaniu verejného priestran-
stva, požívaniu alkoholu na verejnosti, 
vulgárnemu správaniu, čím takto svojim 
neprispôsobivým správaním vzbudzujú 
pohoršenie. Vzhľadom k  tomu, že nemô-
žeme byť všade, žiadam občanov o spolu-
prácu tým, že ak aj oni spozorujú porušo-
vanie platných právnych predpisov, nech 
okamžite kontaktujú mestskú políciu na 
bezplatnú telefónnu linku č. 159.

Kežmarok je známy smart rieše-
niami a hľadaním ďalších spôsobov 
ako modernizovať, ako sa s  touto 
skutočnosťou pasuje mestská polí-
cia?

Zaviedli sme mobilnú aplikáciu mest-
skej polície, ktorá určite prispeje vo vý-
kone služby k  zlepšeniu činnosti. Majú 
tam evidenciu priamo online. Príslušník si 
môže osobu nájsť, koľkokrát porušila plat-
ný právny predpis. Pomáha nám to pre-

Rok v službe náčelníka Mestskej polície Kežmarok

V júni minulého roku do funkcie náčelníka mestskej polície 
nastúpil plk.  Mgr.  Štefan Šipula. Ponúkame Vám rozhovor 
s  náčelníkom nielen o  uplynulom pandemickom roku ale 
i aktuálnych výzvach.

Plk. Mgr. Štefan Šipula, náčelník Mestskej 
polície v Kežmarku.
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dovšetkým pri riešení psov. Zistíme údaje 
o  majiteľovi psa a  či ho má zahláseného. 
V aplikácii sú dostupné všetky zákony i vy-
hlášky, s  ktorými sa mestská polícia stre-
táva najčastejšie. Je k dispozícii vo vozidle 
a  príslušník to môže prípadne vodičovi 
ukázať. Určite nám to pomôže do budúcna 
pri parkovacej politike. Verím tomu, že raz 
sa dostaneme aj k platbe prostredníctvom 
SMS. Pripravujeme sa aj to, aby bola mož-
nosť platby prostredníctvom platobného 
terminálu na tablete alebo v  mobilnom 
zariadení. Karty sa stávajú bežnou súčas-
ťou života a  ľudia sa zbavujú hotovosti 
a  prechádzajú na modernejší efektívnejší 
systém.

Vítame aplikáciu City monitor a Odkaz 
pre starostu, kde sú podnety občanov. 
Snažíme sa ich riešiť efektívne, aby mal 
občan pocit že mestská polícia má ne-
zastupiteľné miesto. Ak sa zlúčia všetky 
bezpečnostné prvky ako je kamerový sys-
tém, pult centrálnej ochrany a spolupráca 
s policajným zborom dokopy, patrí mesto 
Kežmarok k  tým bezpečnejším mestám 
na Slovensku. Uličná kriminalita je na-
ozaj minimálna a  rovnako i  trestné činy 
majetkovej alebo násilnej povahy. Skrytú 
kriminalitu v domácnostiach žiaľ nevieme 
ovplyvniť.

Ako hodnotíte vzťahy mestskej 
polície navonok s  občanmi a  mest-
skými organizáciami?

Často sa stretávame s  odchytom tú-
lavých psov a  mačiek. Začali sme riešiť 
kastračný program mačiek ako jedno z mála 
miest na Slovensku. Máme výborný vzťah 
s miestnym útulkom a veterinárom. Odchyt 
zvierat je pre príslušníka mestskej polície 
náročná činnosť, pretože tam vždy hrozí 
možnosť zranenia. Zdá sa, že je to jednodu-

chý proces, opak je však pravdou. Niekedy 
na mieste odchytu strávi príslušník aj dve 
hodiny. Robíme to však s radosťou.

Aplikujeme a  zlepšujeme aj školenia čo 
sa týka bezpečnosti a  odbornej prípravy. 
Vždy sa pripravujeme na vykonávanie slu-
žobných zákrokov a  na kontrolu objektov. 
Chceme udržať ten trend, ktorý je vo svete. 
Aby nás neprekvapila neočakávaná situácia 
ako napríklad v Námestove.

 Patrícia Rozgonyiová

Na začiatku expozície mestskej polície 
sa nachádza ukážka výstroje a  výzbro-
je. „Príslušník toho nosí so sebou v  aute 
omnoho viac. Výstroj sa obmieňa podľa 
smernice a  doby životnosti. To je indivi-
duálne a stane sa, že sa roztrhne púzdro, 
alebo sa poškodí baterka. Pri výzbrojných 
súčiastok máme určenú dobu životnosti 
s tým, že sa to obmieňa,“ prezrádza náčel-
ník Štefan Šipula.

Hodnosti policajtov vyplývajú z  pri-
jatého organizačného poriadku. Každá 
jedna hodnosť je príslušníkovi priznaná 
s dĺžkou bezpečnostnej praxe. Dĺžka závisí 
od odslúženia v  bezpečnostnej službe či 
v policajnom zbore. Povyšuje sa v zmysle 
organizačného poriadku. Potom je výni-
močné a mimoriadne povýšenie, ktoré sa 
dáva pri príležitostiach alebo životných 
jubileách. Nie je to presne stanovené, je 
to na rozhodnutí vedenia mesta. „V  Kež-
marku máme obsiahnuté všetky hodnosti. 
Máme policajta, ktorý nastúpil iba teraz 

a  je v hodnosti strážmajster, čo je najniž-
šia hodnosť v mestskej polícii. Skúsenejší 
príslušníci sú v hodnosti kapitána, takých 
máme najviac. Dvaja policajti boli povýše-
ní mimoriadne do hodnosti majora,“ pove-
dal Šipula. Momentálne máme v meste aj 
jednu policajtku. V dnešnej dobe si zákro-
ky vyžadujú fyzickú kondíciu a  preto ná-
čelník pripravuje smernicu o tom, že budú 
vykonávať previerky z telesnej kondície.

Návštevník expozície môže obdivovať 
i trofeje z mimo služobných aktivít, predo-
všetkým zo streleckých súťaží. Každý rok 
bývalí vojaci usporiadajú súťaž v  streľbe. 
Minulý rok sa neuskutočnila, ale predtým 
naši mestskí policajti obsadzovali popred-
né priečky. Expozícia obsahuje aj čiapky 
vojakov či dopravnej polície. Príslušníci vy-
užívajú predovšetkým šiltovky s nápisom 
mestská polícia. Nájdeme tu i  fotografie 
primátorov mesta Kežmarok a náčelníkov, 
ktorí riadili mestskú políciu od jej začiatku.

 Patrícia Rozgonyiová

Stála expozícia v priestoroch centrály mestskej polície
Mestská polícia v Kežmarku je obohatená o stálu expozíciu, 
ktorá predstaví históriu i čo to z fungovania zamestnancov 
mesta. Tí majú v náplni práce nielen pomáhať a chrániť.

Expozícia v priestoroch mestskej polície.

Okrsok číslo 1.: Ul. Slavkovská, Michalská, 
Tehelňa, Biela voda, Poľná, Továrenská, 
Nad traťou, Pod traťou, Pri zastávke, Prie-
myselná zóna – Pradiareň, Wienova.
Okrsok číslo 2.: Ul. Záhradná, Toporcero-
va, Lányiho, Nábrežná, Sihoť, Vyšný Mlyn, 
Cintorínska Huncovská, Gaštanová, Tat-
ranská, Suchá hora, Jána Chalúpku, Ivana 
Stodolu, lesopark Juh.
Okrsok číslo 3.: Ul. Južná, Obrancov mie-
ru, Kuzmányho, Petržalská, Košická, Wiel-
burská, Lanškrounská, Bardejovská, Levo-
čská.
Okrsok číslo 4.: Ul. Tvarožnianska, 

gen. Štefánika, Krvavé pole, Dr. D. Fischera, 
Jakuba Kraya, Mučeníkov.
Okrsok číslo 5.: Ul. Kamenná baňa, Štú-
rova, Záborského, Jesenského, Tomášika, 
Kláštorná, Kukučínova, Šafárika, Komen-
ského, Zochova, Dr. Frolicha, Ľubická cesta.
Okrsok číslo 6.: Ul. Kušnierska brána, Trho-
vište, Priekopa, Hradská cesta, Hradný vrch, 
Strelnica, Pod lesom, Severná – sídlisko Se-
ver, Nižná brána, Možiarska, Garbiarska.
Okrsok číslo 7.: Ul. Starý trh, Fraňa kráľa, 
Nová, Kostolné námestie, Námestie požiar-
nikov, Hlavné námestie, Hradné námestie, 
Hviezdoslavova, Dr. Alexandra.

Rozdelenie teritória mesta Kežmarok pre zabezpečenie 
plnenia úloh príslušníkmi Mestskej polície Kežmarok
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Absolventi školy sa uplatnili v obchodoch, 
bankách, poštách i  poisťovniach. Počas prvej 
svetovej vojny bol v  škole zriadený vojenský 
lazaret. Následne tu sídlila Štátna ľudová škola, 
Učňovská škola a neskôr československé evan-
jelické gymnázium súbežne s  triedami 
nemeckého gymnázia. Od roku 1959 
budova slúži pre potreby základného 
školstva.

Výnimočnosťou školy je, že patrí 
medzi päť základných škôl Slovenska, 
ktoré sú zamerané na vyučovanie ja-
zyka nemeckej národnostnej menšiny. 
„Celková profilácia na ďalšie obdobie 
spočíva hlavne v rozšírenom vyučovaní 
nielen nemeckého jazyka, ktorý sa učia 
žiaci vo vybraných triedach od prvého 
ročníka po dve až päť hodín týždenne, 
ale aj vyšším počtom hodín anglického 
jazyka. Tento vyučujeme od prvého roč-
níka, hoci štátny vzdelávací program to 
ukladá až v treťom ročníku,“ informoval 
riaditeľ školy Miroslav Beňko. Ostat-
né predmety sa žiaci učia obsahovo tak ako 
v  iných školách. „Zavádzame však inovatívne 
metódy výučby cudzích jazykov aj v ostatných 
predmetoch formou CLIL metódy, čiže obsah 

niektorých predmetov je vedený čiastočne cu-
dzojazyčne,“ doplnil riaditeľ.

Pre pandémiu sa hlavne žiaci druhého 
stupňa vzdelávali dištančne, dnes sú prezenč-
ne vzdelávaní všetci žiaci. Učitelia sa zamerali 

na opakovanie a  upevňovanie učiva, ktoré sa 
vyučovalo dištančne a  súbežne pokračujú 
podľa určených, aj keď čiastočne zredukova-
ných učebných plánov. Vzdelávajú sa nielen 

žiaci, ale aj niektorí učitelia v spolupráci s Goe-
the inštitútom a Štátnym pedagogickým ústa-
vom. Vzdelanie je zamerané na zdokonaľova-
nie vo vyučovaní nemeckého jazyka nielen pre 
pokročilých nemčinárov, ale aj pre učiteľov, 
ktorí ovládajú iba základy tohto jazyka, aby ho 
vedeli aplikovať na svojich vyučovacích hodi-
nách.

Za ostatné roky škola bola zapojená do pro-
jektov orientovaných na zdokonaľovanie sa 
žiakov v nemeckom jazyku - Comenius a Eras-
mus. V  súčasnosti na škole realizujú súbežne 
dva takéto projekty, Erasmus+ v  nemeckom 
ale aj Erasmus+ v anglickom jazyku. Pandémia 

zatiaľ nedovoľuje sa stretávať so žiakmi 
zapojených škôl z  Nemecka, Rakúska, 
Holandska, Česka ani iných krajín. Vedú 
to zatiaľ online cez Etwinning, ale veria, 
čoskoro sa situácia zlepší a naši žiaci vy-
cestujú na výmenné pobyty do týchto 
krajín.

Pravdou však ostáva, že nie všetci 
žiaci sa rovnako poctivo zapájali do 
dištančného vzdelávania počas pan-
démie. „Našej škole záleží na zvlád-
nutí vzdelávacích štandardov a  preto 
niektorí žiaci budú musieť presvedčiť 
svojich učiteľov o  zvládnutí učiva aj 
v  komisionálnych skúškach, aby neo-
pakovali ročník. Už teraz sa však tešíme 
na nových prváčikov, keď v  budúcom 
školskom roku otvoríme tri triedy so 

zameraním na nemecký ale aj anglický jazyk,“ 
povedal v  závere rozhovoru riaditeľ Miroslav 
Beňko. Patrícia Rozgonyiová,

 foto: archív školy

Cudzie jazyky žiakom Grundschule nie sú cudzie

Základná škola Grundschule patrí medzi najstaršie školy 
i budovy v meste. Bola postavená v rokoch 1896 až 1898 ako 
Meštianska chlapčenská a Obchodná škola. Navštevovali ju 
žiaci nielen z Kežmarku, ale aj iných častí Uhorska, Pruska, 
Dolného Rakúska či Sliezska.

V školskom klube detí po jarnom upratovaní nasledovala sla-
ná odmena v podobe vlastnoručne pripravenej pizze.

Od 11. januára do 5. februára ako jediná škola 
v Kežmarku poskytovala výchovno – vzdelávací 
proces pre žiakov kritickej infraštruktúry, čo sa 
stretlo s  pozitívnou odozvou zo strany zákon-
ných zástupcov. Prezenčná forma vyučovania 
prebieha pre prvý stupeň od 8. februára a  pre 
druhý stupeň od 19. apríla. Príprava dištančnej 
formy vyučovacieho procesu a  jej priebeh sa 
stretol zo strany zákonných zástupcov s pozitív-

nou odozvou – bola logisticky dobre pripravená 
a prvý polrok ukončili ku 31. januáru. Stretnutia 
a konzultácie s rodičmi prebiehali online formou.

Škola sa zapája do medzinárodných, celoná-
rodných a  školských projektov, ktoré sú zverej-
nené na stránke školy. „Posledný ukončený veľký 
projekt bol Zelená škola – získali sme medziná-
rodný certifikát,“ informovala riaditeľka Slovíko-
vá.

Žiaci dosahujú výborné výsledky na stred-
ných školách. Vzhľadom na pandemickú situá-
ciu sa nezrealizovali mnohé podujatia, ktoré boli 
naplánované. „Verím, že v  budúcom školskom 
roku to všetko dobehneme,“ poznamenala ria-
diteľka. Každý, kto má záujem oboznámiť sa so 
životom školy, aktivitami a  prácou pedagógov, 
môže navštíviť ich oficiálnu webstránku. Záver 
rozhovoru o škole a školských úspechoch patril 
poďakovaniu pani riaditeľky: „Rada by som po-
ďakovala pedagogickým aj nepedagogickým 
zamestnancom, ktorí v  náročnom období boli 
vždy nápomocní a zvládli svojím pracovným na-
sadeným aj kritické chvíle.“

 
 Patrícia Rozgonyiová

Podľa hodnotenia INEKO v školskom roku 2018/2019 obsadila 
Základná škola Dr. Daniela Fischera siedme miesto v  Prešov-
skom kraji a 72. miesto v Slovenskej republike. Získala svojou 
snahou i hodnotenie ako škola s výbornými výsledkami žiakov.

Kežmarská základná škola na popredných priečkach 
hodnotení v Prešovskom kraji
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Škola výnimočná svojou ponukou učeb-
ných a  študijných odborov v  mimoriadne 
kvalitných podmienkach. Žiaci môžu štu-
dovať v  dvoj až štvorročných odboroch. 
„Naša škola je unikátom nielen svojim du-
chom, atmosférou, kvalitou, ale bez pochy-
by aj tradíciou. Veď patrí medzi najstaršie 
stredné školy na Slovensku. V  minulom 
roku oslávila 140. výročie svojho založenia. 
Je výnimočná aj svojou ponukou učebných 
a študijných odborov v mimoriadne kvalit-
ných podmienkach,“ priblížil históriu Voj-
tech Wagner.

V  rámci praktického vyučovania vo 
všetkých odboroch pracujú žiaci produk-
tívne na zákazkách pre verejnosť. Najmä 
v gastronomickej oblasti sa pripravujú ve-
rejné i  rodinné spoločenské udalosti, ale 
i  veľké akcie až po výjazdové zasadnutia 

vlády. Od budúceho školského roka vstu-
pujú do systému duálneho vzdelávania pri 
výučbe žiakov učebných i študijných odbo-
rov, hlavne klientsky manažér pošty a me-
chanik stavebno-inštalačných zariadení, ale 
i stolár, strojný mechanik a iné.

Škola je známa dlhoročným organizova-
ním kultúrnych, spoločenských a  humani-
tárnych akcií, ktoré sú prezentované nie len 
v  našom regióne, ale aj v  celoslovenskom 
meradle. „Prispievame k  zlepšovaniu pro-
cesu vzdelávania modernizáciou interiérov 
budov školy,“ priblížil víziu Vojtech Wagner.

Pozitívnou stránkou školy je nová te-
locvičňa s  nadštandardným vybavením 
a  posilňovňou. Škola je certifikovaná me-
dzinárodným certifikátom IES. Tieto certi-
fikáty, vydávané v  rôznych svetových jazy-
koch, slúžia študentom školy na uľahčenie 
uplatnenia na tuzemskom i  medzinárod-
nom trhu práce. „Veľkou výzvou na zlepše-
nie kvality výučby žiakov je pripravovaná 
kompletná rekonštrukcia budovy bývalého 
Domova mládeže v spolupráci s VÚC, ktorý 
sme dostali do správy. Bude slúžiť na ubyto-
vanie a stravovanie žiakov stredných a zák-
ladných škôl nášho mesta,“ priblížil plán na 
skvalitnenie vyučovacieho procesu Wagner.

Výučba žiakov končiacich ročníkov pre-
bieha prezenčne. Aj napriek tomu, že matu-
ritná skúška a záverečná skúška sa v tomto 
školskom roku vykonáva administratívne, 
na teoretickom aj praktickom vyučovaní 
sa snažia o doplnenie vedomostí a praktic-
kých zručností tak, aby absolventi školy boli 
plnohodnotne pripravení na vykonávanie 
svojho povolania v  praxi. Žiaci ostatných 
tried sa vyučujú dištančne.

Hoci je v súčasnosti z dôvodu pandémie 
pozastavená činnosť mimoškolských akti-

vít, naďalej intenzívne chystajú podmienky 
pre vykonávanie bohatej krúžkovej a  zá-
ujmovej činnosti vo vzdelávacej,  kultúrnej 
a športovej oblasti školy. „Myslím, že väčši-
na zamestnancov tvorí výnimočný tím ľudí, 
ktorí vedia učiť a aj ich to baví. Počas štúdia 
pripravujeme žiakov nielen pre pečiatku na 
výučnom liste alebo maturitnom vysvedče-
ní, ale aj tak, aby sa uplatnili v silnej konku-
rencii na trhu práce,“ vyjadril názor Wagner.

V  čase dištančného vzdelávania fun-
govalo vyučovanie v  online priestore 
prostredníctvom EduPage, Google Meet, 
Google Classroom, Zoom a študenti sa ne-
vyhli ani vypracovaniu online testov. Novin-
kou je i skupinová práca žiakov v tíme, kde 
na základe tvorivého a kritického myslenia 
nadobúdajú svoje vedomosti. Aplikova-
né boli i  metódy motivačného charakteru, 
ako príklady z  praxe, motivačný rozhovor 
a simulačné metódy na podporu finančnej 
gramotnosti. Nácvik praktických zručnosti 
žiakov v druhom a treťom ročníku na kon-
krétnych zákazkách školy sa ukázal byť veľ-
mi nápomocným v ich ďalšom štúdiu a pro-
fesijnej praxi.

Školu plánujú rozvíjať spoločne s viace-
rými projektmi. „V  závislosti od aktuálnych 
výziev, ktoré pravidelne sledujeme, sa plá-
nujeme zapojiť do projektov na zlepšenie 
podmienok výučby žiakov. Dôležité je aj to, 
že od budúceho školského roka vstupuje 
aj naša škola do systému duálneho vzdelá-
vania,“ povedal Wagner. Študenti sú nielen 
teoreticky fundovaní, ale hlavne prakticky 
zdatní, čo pravidelne dokazujú výborným 
umiestneniami v profesijných i  športových 
súťažiach v účesovej tvorbe či dekoratívnej 
kozmetike.

 Patrícia Rozgonyiová

Teória spojená s praxou na kežmarskej strednej škole

Nielen Stredná odborná škola 
Garbiarska 1, ale aj jej budovy 
majú bohatú históriu. Tá siaha 
až do minulého storočia. Prvá 
budova Odbornej tkáčskej 
školy bola postavená v roku 
1880. Súčasný stav nám pri-
blížil Vojtech Wagner, povere-
ný vedením školy.

Rekonštrukciu viacerých priestorov školy zabezpečovali samotní študenti.

PONÚKANÉ ODBORY 
2-ročné učebné odbory:

Výroba konfekcie
Stavebná výroba

3-ročné učebné odbory: 
Strojný mechanik

Stolár
Murár

Čašník, servírka
Kuchár

Kaderník
Hostinský

4-ročné študijne odbory:
Mechanik stavebno-inštalačných zariadení

Klientsky manažér pošty
Kozmetik
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Výnimočnosť Spojenej školy, Kostolné 
námestie 28 stojí na tom, že ako jediná v na-
šom okresnom meste Kežmarok a okolitých 
obciach vzdeláva žiakov so zdravotným 
znevýhodnením. Takto ponúka alternatívu 
k bežnému vzdelávaniu, tak veľmi potrebnú 
a prospešnú pre znevýhodnenú a často opo-
mínanú skupinu mládeže v dnešnej dobe.

Od roku 2020 ponúkajú vzdelávanie pre do-
spelých so zdravotným znevýhodnením. Tým 
sa stali jedinou školou v okrese Kežmarok, ktorá 
dáva telesne znevýhodneným možnosť kom-
plexnej edukácie. „Toto považujeme za ďalšiu 
dôležitú výnimočnosť našej školy. Stretávame 
sa s ocenením zo strany rodičov, že je o rozvoj 
ich detí postarané a nezostávajú zabudnuté na 
okraji spoločnosti. Samozrejmosťou sú aj po-
radenské služby pre rodičov a žiakov,“ povedal 
riaditeľ školy Anton Vojtičko.

Vzdelávanie hospitalizovaných žiakov 
prebieha aj na detskom oddelení Nemocnice 
Dr. Vojtecha Alexandra v Kežmarku. Počas pan-
démie vyučovali s  miernou úpravou rozvrhu 
hodín prevažne prezenčnou formou vo všet-
kých organizačných zložkách školy s  prevádz-
kovaním školského klubu detí.

Žiaci a študenti sa stretávajú prevažne s ino-
vatívnymi metódami a škola je postavená hlav-
ne na individuálnom prístupe k  nim. Ako prí-
klad škola uvádza zážitkové vyučovanie mimo 
školy, no predovšetkým v školskej záhrade. Pro-
jektové vyučovanie pod názvom Celý deň nás 
učí príroda, kedy si žiaci majú možnosť overiť 
nadobudnuté vedomosti priamo v  prírode, je 
obohatením nielen pre žiakov, ale i samotných 
pedagógov. Na vyučovacom procese často 
využívajú i  metódy ako pojmová mapa, bra-
instorming, prvky arteterapie, muzikoterapie, 
ergoterapie a u žiakov s autizmom a s ťažkým 
mentálnym postihnutím bazálnu stimuláciu  – 
Snoezelen.

„Za úspech považujeme vytvorenie veľmi 
dobrých podmienok pre vzdelávanie žiakov 
a študentov. Tie sme dosiahli materiálnym vy-
bavením priestorov odborných a  špeciálnych 
učební, zabezpečením mnohých hlavne kom-
penzačných pomôcok, vytvorením bezbarié-
rových prístupov do budov a  zabezpečenie 
skúseného a odborného personálu so 100 per-
centnou kvalifikáciou. Vysokú úspešnosť sme 
dosiahli v  získavaní projektov, dotácií a  gran-
tov. Samozrejmosťou je viacnásobné udelenie 
certifikátu Zelená škola, ktorý sme získali ako 
prví v Kežmarku,“ komentoval tému dosiahnu-
tých zdarov riaditeľ školy.

 Patrícia Rozgonyiová

Školu postavili
na individuálnom 
prístupe ku žiakom

„Boli sme stvorení na dosiahnutie majstrov-
ských výsledkov, aby sme konali dobro na tejto 
maličkej planéte. Pri uvedomení si tohto faktu 
vieme, že máme v rukách dieťa s neskutočným 
potenciálom. Ale čo s tým. Vieme ho využiť, vie-
me ho rozvinúť? A čo ak ho v dieťati nezbadáme 
a v horšom prípade udusíme?“ povedala v úvo-
de rozhovoru riaditeľka materskej školy Elena 
Malinová. V starostlivosti pedagogického zboru 
je 95 detí vo veku od dvoch do siedmich rokov.

Medzi priority materskej školy patrí formo-
vanie osobnosti nielen po stránke telesnej, ale 
i  duševnej. „Chceme rozvíjať kľúčové kompe-
tencie chápané ako všeobecnú schopnosť, kto-
rej podstatou sú vedomosti, skúsenosti, hodno-
ty a  dispozície človeka charakterizované jeho 
využívaním vzdelávania v oblasti zdravotnej vý-
chovy a hudobno-dramatickej výchovy a naučiť 
sa chrániť životné prostredie cez každodenné 
pozorovanie, skúmanie, prežívanie prírodných 
procesov v záhrade a lese,“ povedala Malinová.

Riaditeľka pokladá za veľmi dôležité získať si 
dôveru rodičov a poskytovať im výchovné pora-
denstvo. V  našom regióne je potrebné prihlia-
dať i na rôzne sociokultúrne a socioekonomické 
zázemie dieťaťa, personalizovať edukačný a vý-
chovný proces a  chrániť práva dieťaťa. Inova-
tívne metódy používania didaktickej techniky, 
interaktívnych tabúľ v každej triede, ale aj iných 
pomôcok ako napríklad svetelná kocka, zvyšujú 
kvalitu a intenzitu predprimárneho vzdelávania 
v materskej škole.

Ohliadnutie sa za minulým rokom pozna-
čeným pandémiou býva rozporuplné. V škôlke 

na Možiarskej ulici to však zvládli. „Tým, že sme 
mali veľmi dobre nastavené hygienické pravidlá 
v  čase pandémie, nemali sme zatvorené trie-
dy z  dôvodu karantény zamestnancov a  detí. 
Preberali a odovzdávali sme deti pri vstupe do 
budovy. Pracovali sme s deťmi prezenčne, prie-
merne prítomných cez 50 percent detí. Výstupy 
z  určitých edukačných aktivít sme nahrávali 
a posielali rodičom cez sociálne siete,“ priblížila 
fungovanie počas pandémie Malinová.

Materská škola pracuje na projekte Lesná 
pedagogika v spolupráci s lesnými pedagógmi 
TANAP-u a zamestnancami mestských lesov. Or-
ganizuje ročné prehliadky detí v  recitácii Malý 
recitátorik v  spolupráci s  Janou Schönovou 
z  Mestskej knižnice Kežmarok. Materská škola 
aplikuje využívanie vážnej hudby do edukácie 
detí predprimárneho veku, ktorej výsledkom 
boli hudobno-dramatické predstavenia v  Kine 
Iskra.

Od septembra má materská škola stanovenú 
kapacitu 103 detí. Neľahká no úspešná, bola pre 
nich i  kompletná rekonštrukcia. „Máme nové 
okná, zateplenie, vykonala sa prístavba piatej 
triedy, nových herných a  cvičebných zostáv 
v školskej záhrade. Jedinečná je blízkosť potoka 
a stromov v nehlučnom prostredí blízko centra 
mesta. Chystáme sa na rekonštrukciu elektro-
rozvodov,“ povedal riaditeľka.

„Ak k nám deti prichádzajú zo silných a zdra-
vých funkčných rodín, našu prácu to robí ľah-
šou. V  opačnom prípade to robí našu prácu 
oveľa dôležitejšou,“ zakončila rozhovor výzvou 
Malinová. Patrícia Rozgonyiová

Dieťa má v sebe potenciál
zmeniť tento svet

V tieni košatých stromov v blízkosti rieky Poprad bola Ma-
terská škola Možiarska 1 otvorená v  septembri roku 1983. 
Pod vedením Eleny Malinovej je škôlka od roku 1995.

Počas otvárania nových priestorov materskej školy minulého roku bol pre deti najzaujímavejší šašo. 
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„Hlavným cieľom je neustále skvalitňo-
vanie edukačného procesu zavádzaním 
inovatívnych metód, alternatívnych prvkov 
a  poskytovaním informácií z  metodických 
podujatí. Zvyšovanie profesijného rozvoja 
učiteliek, zavádzanie inovatívnych prístupov, 
zlepšenie kooperácie a  vzťahov medzi uči-
teľkami,“ približuje v  úvode rozhovoru Daša 
Arpášová, riaditeľka materskej školy. Jej výni-
močnosť spočíva aj v napredovaní a prispôso-
bovaniu sa dnešnej dobe.

Vzdelávanie a výchova detí predškolského 
veku sa realizuje v  ôsmych plne organizova-
ných triedach. Celodenná prevádzka je zabez-
pečená i  pre deti s  odloženou školskou do-
chádzkou alebo zo sociálne znevýhodneného 
prostredia. Pedagogický zbor sa venuje aj 
deťom so špeciálnymi potrebami a umožňuje 
tak ich integráciu. Celkovo materskú školu na 
ulici Karola Kuzmányho navštevuje 167 detí. 

Ponuka metód vo výchovno-vzdelávacom 
procese je v materskej škole naozaj rozmanitá. 
Deti sa učia vďaka pokusom, experimentova-
niu, brainstormingu alebo aktívnemu počú-
vaniu. Zapájajú sa v dramatizácií, zlepšujú sa 
situačnými hrami a zážitkovým učením.

Uplynulý rok bol poznačený pandemickou 
situáciou. Negatívne sa prejavila vo viacerých 
smeroch a  oblastiach života. Vznikla izolácia 
medzi deťmi a ich rovesníkmi. „Otriasla vzťah-
mi medzi rodičmi a materskou školou a znížila 
sa úroveň komunikácie. Ukrátila deti o zážitky, 
aktivity a  akcie. Narušila im režim a  návyko-
vé schopnosti,“ dodáva Arpášová. Rozhovor 
ukončuje nahliadnutím do finančnej strán-
ky fungovania materskej školy. Pandémia 
ovplyvnila rozpočet o  zvýšené investície na 
dezinfekčné a ochranné prostriedky. Kvôli dl-
hodobému uzatvoreniu týchto zariadení stra-
tila prísun financií zo školného.

Značne škôlke pomáhajú i projekty a spo-
lupráce s  organizáciami, kde sú pre deti 
pripravené rôzne súťaže. V  minulosti nie-
koľkokrát škola zvíťazila na Olympiáde detí 
v meste Kežmarok. Deti vynikajú i na výtvar-
ných súťažiach doma a v zahraničí. Momen-
tálne sa zapájajú v projektoch Recyklohry 
pod záštitou ministerstva životného prostre-
dia alebo Pripravení na Tokio v spolupráci so 
Slovenským olympijským a športovým výbo-
rom. „V  súčasnosti má každá trieda navyše 
vytvorený projekt v  rámci rozšírených obsa-
hových celkov prostredníctvom ktorých sa 
deti s bábkou Adamko vybrali získavať nové 
zážitky a skúsenosti,“ opisuje aktuálne dianie 
Arpášová.

 Patrícia Rozgonyiová

školstvo

„Sme škola rodinného typu so zame-
raním na regionálnu výchovu a  ľudové 
tradície. V  rámci výchovy využívame škol-
ský dvor, ktorý je bohatý na zeleň, prírodu 
a  rastlinstvo. Deti sa učia na pocitovom 
chodníku a záhonoch v environmentálnej 
výchove, priamym pozorovaním, zážitko-
vou metódou aj praktickými a bádateľský-
mi činnosťami,“ hovorí riaditeľka materskej 
školy Slavka Jezerčáková.

Škola je vybavená množstvom digitál-
nych technológií a  často využíva outdoo-
rové vyučovanie či art terapie v  exteriéri. 
Každoročne sa deti stretávajú na podu-
jatiach ako Malý recitátorik, Jarné vtáča 
či divadelných predstaveniach. Materská 
škola sa môže pýšiť viacerými oceneniami. 
Je v poradí už tretí rok držiteľom medziná-
rodného certifikátu i vlajky Zelenej školy

Prioritou je pre riaditeľku vysoká od-
borná zaškolenosť detí do základnej školy. 
Medzi dôležité dosiahnuté ciele zaraďuje 

aj získanie finančných prostriedkov z verej-
ných zdrojov mesta Kežmarok na úpravu 
vnútra budovy a výstavbu pódia. Projekty, 
do ktorých sa materská škola zapája je na-
ozaj neúrekom. Úspešnou bola v projekte 
Múdre hranie, Deň Zeme a  Rekonštrukcia 
a modernizácia športoviska.

Súčasná neľahká doba preverila sily 
zamestnancov a  pandémia zmenila vý-
chovno-vzdelávací proces s  jeho organi-
záciou. „Postupovali sme podľa platných 
rozhodnutí, zmenili sme podmienky školy 
a prevádzkový poriadok podľa usmernení 
a odporúčaní. Riešili sme počty detí, tried, 
delenie skupín, zmiešavanie tried,“ komen-
tovala zmeny Jezerčáková. Celá pandémia 
potvrdila dôležitosť predprimárneho vzde-
lávania pre rodičovskú verejnosť. Tým teda 
i stúpol status učiteľa v MŠ.

Žiaľ, vzniknutá situácia priniesla aj 
problémy vo výučbe. Napríklad u  detí zo 
sociálne slabších rodín dokázala pandémia 

zastaviť ich progres v učení. Dnes je fungo-
vanie materskej školy na Cintorínskej ulici 
plne zabezpečené. „V  súčasnej dobre pra-
cujeme v zmysle platnej legislatívy s dodr-
žiavaním všetkých protiepidemiologických 
opatrení. Spolupráca s rodičmi je na dobrej 
úrovni. Dochádzka detí je 85 percent,“ tvrdí 
v závere rozhovoru Jezerčáková.

 Patrícia Rozgonyiová

Materská škola ponúka aj outdoorové vyučovanie

Úsmev na tvárach detí je pre učiteľky najväč-
ším darom.

Hravá výučba spája zábavu a nové poznatky.

Jedinečnou robí materskú školu na Cintorínskej ulici pódium 
a átrium v priestoroch školského dvora. V meste a okrese orga-
nizuje škôlka rôzne kultúrne podujatia. Minulý rok prešla cel-
kovou rekonštrukciou exteriéru a má bezbariérový prístup.

Materská škola, Karola Kuzmányho 41 vznikla v decembri 1987. Viac ako 15 ro-
kov už patrí pod správou mesta. V budovách školy a jej okolí nájdeme zrekonštru-
ované detské ihrisko, dve vnútorné átriá a tri zastrešené terasy. Využívajú sa ako 
sezónne telocvične.

Víťazi nielen na olympiáde detí
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Igor Cvacho je obdarený toľkými talenta-
mi a  dalo by sa povedať, že je multižánrový 
umelec. Venuje sa maľbe, grafike, ilustrácií a 
pracuje aj v oblasti grafického dizajnu. Vo svo-
jom grafickom štúdiu Imagine vydáva knižné 
bibliofílie a umelecké publikácie v limitova-
ných sériách. Zároveň je aj hudobník a sklada-
teľ textov. Jednoducho a nenútene sa presúva 
z jedného druhu umenia do druhého. Miluje 
jazz a blues, taktiež je originálnym pesničká-
rom.

Rodným mestom autora je Žilina. V rokoch 
1980 až 1986 absolvoval Slovenskú vysokú 
školu technickú v  Bratislave a  potom dvoj-
ročné doplnkové štúdium so zameraním na 

grafiku. Neskôr pracoval na Útvare hlavného 
architekta v Žiline, od roku 1989 ako výtvarník 
v slobodnom povolaní. 

Jedno autorove dielo nesie názov V karne-
valovej nálade. Zdá sa mi, že to charakterizuje 
aj našu výstavu. Pestrosť a hýrenie farieb pri-
pomína bujarý karneval. Vtedy naozaj farby 
nie je nikdy dosť. Ba práve naopak, je žiadaná 
a  prirodzená autorova umelecká značka. Ty-
pické expresívne vyjadrenie maliara, ktorého 
svet je predovšetkým o vzrušujúcej matérii – 
farbe.

Vizuálny dojem z mnohých obrazov je veľ-
mi dynamický. Stačí si lepšie všimnúť dielo 
Traja králi. Zostávajú zachované základné ob-

rysy koní a jazdcov, všetko ostatné je vyjadre-
né strohými líniami, farebnými škvrnami, čia-
rami a krátkymi výraznými ťahmi štetca. Teda 
vydarenou umeleckou skratkou. Maliarove zá-
tišia sú na prvý pohlaď statické, lákavo pôso-
bia na všetky naše zmysly. Akoby ste cítili všet-
ky vône, vnímali šíriace sa modré svetlo lampy 
a s potešením ochutnali pohár dobrého vína.

Ako sám maliar priznáva, vývoj jeho tvorby 
ide po špirále. Od abstraktných a znakových 
diel, po klasické zátišia, figurálne a zaujíma-
vé realistické diela. Vracia sa k obľúbeným 
témam a skúmavo ich interpretuje novým 
spôsobom. Tento kreatívny umelec žije svoj 
sen. Častou témou je hudba, pretože sa jej 
sám aktívne venuje. Píše texty a skladá hud-
bu a pôsobí ako jazzový hudobník. Dokonca 
ho s Karlom Krylom spájalo nezabudnuteľné 
priateľstvo. Zákonite sa preto začali objavovať 
motívy hudobníkov a hudby aj v jeho maľbe. 
Vidíme inšpiráciu bluesového motívu - nostal-
gickú atmosféru, mierne trpkú príchuť, stúpa-
júci dym navodzuje dráždivé barové prítmie.

 Carmen Kováčová

Prevzatie kaštieľa v Strážkach po
smrti barónky Margity Czóbelovej
Národná kultúrna pamiatka Kaštieľ Strážky 

patrí pod správu SNG, ktorá ho získala po smrti 
poslednej majiteľky barónky Czóbelovej v roku 
1972. Prechod do správy galérie sa neudial auto-
maticky a bolo potrebné vynaložiť nemalé úsilie 
na jeho získanie. V liste michalovského grófa An-
tona Sztáraya z pozostalosti Ballovej je napríklad 
zaevidované, že o priestory kaštieľa mala ešte 
počas života barónky Czóbelovej veľký záujem 
Východoslovenská galéria v Košiciach. Z docho-
vaných úradných záznamov z roku 1967 sa in 
extenso dozvedáme: „Kaštieľ a park sa v najbliž-
ších rokoch bude rekonštruovať a je určený pre 
Východoslovenskú galériu.“ V roku 1969 bol vy-
tvorený pre východoslovenskú kultúrnu ustano-
vizeň konkrétny investičný zámer, ktorý vypraco-
val architekt Mikuláš Bašo z Katedry teórie a dejín 
architektúry Slovenskej vysokej školy technickej. 
Historička umenia Zora Ondrejčeková po smrti 
barónky uviedla, že z iniciatívy predsedu Miest-
neho národného výboru v Spišskej Belej Majerčí-
ka bol celý majetok, ktorý vlastnila do roku 1972, 
znárodnený. Ústrednou postavou pri prevode 
Mednyánszkeho pozostalosti po barónke aj s 
celým jej nehnuteľným majetkom do správy SNG 
bol jej vtedajší riaditeľ a kurátor, Karol Vaculík. Zá-
ujem o Mednyánszkeho diela ho sprevádzal ešte 

za života barónky v priebehu 60. rokoch 20. sto-
ročia. Vďaka jeho iniciatíve sa podarilo presvedčiť 
vtedajších lokálnych predstaviteľov režimu, aby 
kaštieľ a jeho cenné umelecké zbierky pripadli 
práve SNG v Bratislave. So samotnou rekonštruk-
ciou kaštieľa v Strážkach sa začalo v roku 1975 a 
jej koniec a sprístupnenie objektu pre verejnosť 
bol odhadovaný na rok 1988. Napokon sa sláv-
nostné otvorenie posunulo o tri roky neskôr.

Stav kaštieľa v Strážkach
pred rekonštrukciou
Kaštieľ v Strážkach po druhej svetovej vojne 

postupne chátral. Jeho posledná majiteľka, ba-
rónka a maliarka Margita Czóbelová, nemala do-
statok fyzických ani materiálnych prostriedkov na 
to, aby objekt a priľahlý anglický park postupne 
revitalizovala. Po spoločensko-politických zme-
nách v roku 1948 navyše obývala len približne 
tri miestnosti z celej jeho interiérovej kapacity. 
Zvyšné priestory sa postupne stávali útočiskom 
pre chudobné rodiny z okolia, ktoré sem Miest-
ny národný výbor posielal od roku 1948. Prvé 
záznamy o stave objektu nachádzame už v knihe 
Ladislava Mňačka. Stavebný prieskum kaštieľa 
v  Strážkach je už konkrétnejší. Spracoval ho ko-
lektív pod vedením architektky Ľubice Tatárovej 
zo Slovenského ústavu pamiatkovej starostlivosti 
a ochrany prírody v novembri 1969. Informuje 

nás, že z vonkajšej časti robila vrásky na čele pre-
dovšetkým východná nárožná veža s výraznou 
trhlinou, ktorá svojím stavom narúšala aj klenby 
vnútorných priestorov. Štíty atiky boli do výraznej 
miery zvetrané a ich okraje sa rozpadávali. Omiet-
ka fasád bola výrazne poškodená predovšetkým 
na miestach, kde chýbali, alebo boli porušené 
strešné žľaby a odpadové rúry. Interiér miestností 
tvorili z drvivej časti kamenné a tehlové klenby. 
V izbách, ktoré obývali predchádzajúci nájom-
níci, boli vstavané sporáky s kachľami. V jednej 
z miestností sa podľa záznamu správy od kolek-
tívu pod vedením Ľubice Tatárovej nachádzal aj 
drevený trámový strop. Ten bol však podľa sprá-
vy prehnitý a spadnutý. Pôvodné drevené okná 
kaštieľa boli v zlom stave, pričom v niektorých 
miestnostiach dokonca úplne absentovali.

 Lukáš Lisý,
 Foto: Archív Pamiatkového úradu
 a Archív SNG Strážky.

Ako sa kaštieľ menil na galériu

Prípravné práce na expozíciách kaštieľa.

Galéria U anjela predstavila výstavu Igora Cvacha s názvom Na úteku k anjelom. 
Výstava potrvá do 23. júna. Galéria realizuje ešte jednu výstavu Tajomstvá ateliéru 
v Bratislavskom Dessewffyho paláci, venovanej Martinovi Augustínovi. Dostupná 
pre verejnosť bude do konca augusta.

Priestory Slovenskej národnej galérie v Kaštieli Strážky sa nachádzajú na cyk-
lotrase medzi Kežmarkom a Spišskou Belou. Verejnosti boli sprístupnené pred 30 
rokmi, konkrétne 19. mája 1991. Rekonštrukčné práce na objekte sa nezačali hneď 
po smrti poslednej majiteľky kaštieľa, barónky Margity Czóbelovej (1891–1972).

Na úteku k anjelom
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kultúra

Po vynútenej prestávke spôsobenej pan-
démiou koronavírusu sa v  Kežmarku začí-
najú opäť organizovať kultúrne a  hudobné 
podujatia. Simona Salátová, známa aj ako 
Simona Comedy, sa vo svojom vystúpení 
venovanom Dňu matiek na materstvo poze-
rala s  humorom, hoci posledný rok bol pre 
väčšinu rodičov nesmierne náročným. „Na 
všetko zlé sa dá pozrieť z  tej lepšej stránky, 
ja to praktizujem celý život. Pre mnohých 
pandémia bola oveľa tragickejšia, mala hroz-
né dopady, takže niekedy nie je na mieste 
robiť zo seba obeť, keď sa obzriete po iných 
osudoch. Každý z nás sa musí snažiť nájsť to 
dobré, aby sme vládali  ísť dopredu a vďaka 
tomu to aj ja zvládam dodnes,” povedala 

známa stand-upistka a matka, ktorá pri tvor-
be svojich vystúpení čerpá hlavne z bežného 
života.

Vzdať úctu všetkým kežmarským mamám 
prišiel aj primátor mesta Ján Ferenčák, ktorý 

symbolickými kyticami ocenil ich starostli-
vosť, trpezlivosť a  obetavosť. Zároveň všet-
kým matkám a  ženám poďakoval za to, že 
svojim konaním robia svet lepším a krajším.

 Barbora Sosková, foto: Marek Vernársky

Kežmarské matky si spríjemnili deň
vystúpením Simony Salátovej

Ocenené boli všetky zúčastnené ženy - úsmevom vyvolaným komičkou Simonou Salátovou.

Večer určený ženám matkám, v  kto-
rom vystúpili komička Simona Salátová 
a kežmarský hudobník a spevák Tomáš 
Raffaj symbolicky otvoril kultúrny život 
v meste pod Tatrami.

Tentoraz trochu netradične a inak, rozveseliť 
nielen dámy po dlhom a náročnom období pri-
šla známa slovenská stand up komička Simona 
Salátová, ktorá okrem iného na javisku vyspove-
dala aj dve mladé šikovné mamy Kežmarčanky – 
Lenku Bóryovú a Moniku Ramsovú. Simone sme 
po vystúpení položili niekoľko otázok.

Bolo to ako pre nás, tak i  pre vás prvé 
predstavenie po veľmi dlhom čase. Aký to bol 
pocit znova po niekoľkých mesiacoch vystú-
piť na javisko pred „živých“ divákov?

Neuveriteľný. A hlavne reakcie ľudí. Vraví sa, 
že na východe, a zvlášť tu u vás v Kežmarku, sú 
srdeční ľudia a  smiech tých žien, ktorý je taký 
katarzický, že dáma po ňom vie, že zajtra nebu-
de tú práčku nakladať rovnakým spôsobom ako 
dnes, tak to je niečo, čo mňa živí a  na základe 
toho som ja takisto ten človek, ktorú tú práčku 
zajtra nebude nakladať tiež.

Ako ste reagovali na ponuku z  Kežmar-

ku, že to nemá byť čistokrvný stand up, ale 
že bude spojený s talkshow venovanou mat-
kám, ženám?

Najskôr som okamžite povedala, že nie, no 
potom povedali, že na to majú niekoľko miliónov 
eur a vtedy som, samozrejme, prikývla. (smiech) 
Ale nie. Veľmi rada robím takýto program. Je to 
podľa mňa konzistentné, keď sa aj ukážu nie-
ktorí ľudia z  Kežmarku, pretože všade, aj v  tej 
najmenšej dedine sú úspešní ľudia a u vás ich je 
ešte viac. Vybrali sme tieto dve dievčatá, ktoré sú 
krásne, úspešné, sú maminky a myslím si, že boli 
veľkou inšpiráciou aj pre mňa, ako dokážu cvičiť, 
vyzerať úžasne, podnikať, starať sa o dieťa. A to 
je podľa mňa tá správa, ktorú máme vysielať 
ženám, že nielenže to máte a  musíte robiť, ale 
máte právo na to cítiť sa akokoľvek chcete a ve-
novať tomu koľkokoľvek času.

Vy ste také vtipné črievko už odmala?
Ja som doslova taká vtipná jaternička. 

(smiech) Nie som asi odmala. Keď som začala 

recitovať asi v siedmej triede na základnej škole, 
začala som chápať, že ľudia mi tlieskajú, majú ma 
radi, a to mi trochu kompenzovalo také to moje 
trochu „porúchané“ doma. A to bolo úžasné, že 
akoby som tam nachádzala lásku a prijatie a  is-
tým spôsobom to nachádzam dodnes. Takže aj 
toto bol trochu taký vývoj mojich vtipov. A hu-
mor je akoby taký obranný mechanizmus, že 
vždy, keď sa vám niečo zlé deje, tak tým humo-
rom sa vieme ako keby do takej teplej deky za-
baliť a nakoniec sú vďaka tomu aj lepšie vzťahy, 
ktoré máme.

Ako vás zmenilo materstvo?
Fyzicky či psychicky? (smiech) Určite ma zme-

nilo. Ja to aj často hovorím, že bohviekde by som 
bola, keby som nemala toho svojho päťročného 
„čirkaša“ jedného. My sme si spolu prežili veľmi 
veľa. Prežili sme si rozvod, sťahovanie do veľké-
ho mesta, plus všetky zuby atď. a vyrástol z neho 
ohromne flexibilný a vtipný chalan, až bojím, že 
sa začína podobať na mňa. Je to také, že každá 
matka sa stotožní s  tým, keď poviem, že sme 
vďaka tým deťom lepšími ľuďmi. Pretože vidíte, 
že vás to dieťa zrkadlí a vy si už nemôžete dovoliť 
byť len tak sama sebou, lebo viete, čo to potom 
spôsobí. Takže ste tak prirodzene lepšími ľuďmi.

Keby ste vy mali tú zlatú rybku, ktorú ste 
spomínali v  rozhovore s  hostkami, aké by 
bolo vaše želanie pre všetky mamy?

Aby sme nepriberali z dobrého jedla. (smiech)
 

 Boris Švirloch, Beáta Oravcová

Hoci sa Deň matiek každoročne oslavuje druhú májovú nedeľu, kežmarské ženy a ma-
mičky si na tú svoju oslavu rady počkali až do tretieho májového piatku, keď sa vo veľkej 
sále Mestského kultúrneho strediska takmer po polroku prísnych protipandemických 
opatrení uskutočnilo prvé kultúrne podujatie venované práve našim drahým mamám. 

Želanie pre všetky mamy?
Aby sme nepriberali z dobrého jedla
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Mohli by ste sa v krátkosti
predstaviť čitateľom?
Od marca 2020 vediem Generálny kon-

zulát Maďarska v Košiciach. Je to moje prvé 
poverenie ako vedúcej zastupiteľského 
úradu, predtým som bola vedúcou odboru 
Ministerstva zahraničných vecí a  obchodu. 
Predchádzajúcu zahraničnú službu som vy-
konala v Bratislave ako priradená konzulka. 
Spolu s manželom vychováme štyri, takmer 
dospelé deti  – traja sú vysokoškolskí štu-
denti, najmladšie chodí ešte na gymnázium. 
V roku 1995 som skončila odbor všeobecné 
lekárstvo na Univerzite Semmelweisa v Bu-
dapešti a v roku 2004 som získala právnický 
diplom na Univerzite v Pécsi.

Ako vníma Imricha Thökölyho
maďarský národ?
Knieža Imrich Thököly zohral mimo-

riadne dôležitú úlohu vo vývoji maďarskej 
štátnosti. Na konci 17. storočia, paralelne 
s oslobodením Uhorského kráľovstva spod 
tureckej nadvlády, poskytol alternatívu voči 
Habsburskej ríši kurucký štát. Začal sa for-
movať za Thökölyho a bol naplnený počas 
vlády jeho nevlastného syna Františka  II. 

Rákócziho. Objavil sa s  vojskom, politikmi, 
odborníkmi v  ekonomike a  intelektuálnou 
elitou. Protestantská a  mestská šľachta 
Horného Uhorska, ktoré tvorili Thökölyho 
štát, nakoniec dokázala aj pred vtedajšou 
medzinárodnou verejnosťou vyjadriť svoj 
vlastný politický postoj. Činnosť Thökölyho 
splynula so zmenami v  Európe a  poskytla 
šancu Uhorsku na pokračovanie v  tvorbe 
štátnosti. Nakoľko sa tento štátny útvar 
sústreďoval na Horné Uhorsko, dnešné 
územie Slovenska, my Maďari a  Slováci, 
oprávnene hľadíme na Thökölyho ako na 
spoločnú, historicky určujúcu osobnosť. 
Vďačiť môžeme protihabsburským bojom 
vedeným kurucmi za to, že sa nakoniec ne-
uskutočnilo ponemčenie v Uhorsku žijúcich 
ľudí a národov.

Kedy vznikla myšlienka sochy
Imricha Thökölyho
pred kežmarským hradom?
Myšlienka vytvorenia jazdeckej sochy 

vznikla prvýkrát z  miestnej iniciatívy. Na 
tomto základe som požiadala o  stretnutie 
pána primátora Jána Ferenčáka, ktorý ma 
ubezpečil, že pre kežmarských občanov 

je dôležité uchovanie pamiatky kniežaťa 
Imricha Thökölyho, kežmarského rodáka. 
Už aj v rámci znovupochovania kuruckých 
vodcov pred 115 rokmi trvali na tom, aby 
Imrich Thököly našiel miesto posledného 
odpočinku v  Kežmarku, pričom ostatní 
spočinuli v  košickom Dóme. Počas mo-
jej návštevy v Kežmarku sme sa zhodli, že 
umiestnenie jazdeckej sochy pri kežmar-
skom hrade bude dôstojným spôsobom 
spomienky na veľkého rodáka mesta. Vlani 
v novembri, keď som prijala pána primáto-
ra na generálnom konzuláte, sme podpí-
sali dohodu o  spolupráci upravujúcu úlo-
hy strán. Generálny konzulát, na náklady 
maďarského štátu, dá vyhotoviť bronzovú 
jazdeckú sochu a  zabezpečuje prepravu 
umeleckého diela na miesto postavenia. 
Mesto Kežmarok zabezpečí vhodné miesto, 
upraví terén a okolie budúceho umelecké-
ho diela a vybuduje podstavec sochy.

Kedy by sme sa mohli
dočkať odhaľovania sochy?
Výročie narodenia aj úmrtia kniežaťa je 

v  septembri, 115. výročie jeho znovupo-
chovania v Kežmarku bude v októbri. Me-
morandum stanovuje pre odhaľovanie 
sochy október 2021. Odhaľovanie v tomto 
prípade znamená nielen samotný akt, ale 
aj to, že Generálny konzulát Maďarska ju 
bezplatne dáva do vlastníctva mesta Kež-
marok.

V  zmysle jednaní s  pánom primátorom 
by k  slávnostnému odhaľovaniu mohlo 
dôjsť so sprievodným kultúrnym progra-
mom, ak to dovoľuje pandemická situácia, 
ktorými by sa dalo prezentovať kúsok ma-
ďarskej kultúry a gastronómie kežmarským 
občanom a  návštevníkom prichádzajúcim 
do mesta.

 Ondrej Miškovič

Imricha Thökölyho budeme stretávať
pred Kežmarským hradom

Dr. Ágota Hetey.

Generálna konzulka Maďarska s primátorom mesta pri prezentácii sochy Imricha Thökölyho.

Pred historickým kežmarských hradom vyrastie jazdecká 
socha Imricha Thökölyho. Prinášame Vám rozhovor s gene-
rálnou konzulkou Maďarska Ágotou Hetey.
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Celé 17. storočie ako aj začiatok 18. sto-
ročia boli v  Uhorsku poznačené neustálymi 
povstaniami uhorskej šľachty. Príčin na vznik 
povstania bolo niekoľko: nespokojnosť uhor-
skej šľachty, ktorá sa chcela podieľať na vláde 
krajiny a  kontrolovať panovníka. Ten však jej 
snahy nerešpektoval. Celé spomínané obdo-
bie poznačila protireformácia a  vystupovanie 
Habsburgovcov proti protestantským cirkvám. 
Keďže väčšina Slovenska bola v  tomto období 
protestantská, ľud sa proti týmto rozhodnutiam 
búril. Stále viac sa znižovala životná úroveň 
ľudu a tak mestá i dediny museli platiť cisárske-
mu dvoru obrovské dane a vydržiavať cisárske 
vojská. Na juhu Slovenska stále bašovali Turci 
a Habsburgovci si s nimi nevedeli dať rady. Po-
stupnými veliteľmi povstaní sa stali poprední 
sedmohradskí šľachtici Štefan Bocskay, Gabriel 
Bethlen a Juraj Rákóczi I.

Povstaleckí vojaci sa nazývali kurucmi. Po-
menovanie kuruc sa vysvetľuje dvojako. Môže 
to byť skomolenina od latinského slova crux, 
čo znamená kríž, alebo predstavuje možno po-
kračovanie starých žoldnierov križiakov. Druhá 
možnosť hovorí o  výsmešnom skomolenom 
slove Kruzitürken, čo môžeme preložiť ako kres-
ťanskí Turci.

Imrichovi Thökölymu sa spočiatku darilo, 
a  tak obsadil celé Slovensko. Po týchto úspe-
choch povstalcov bol v roku 1681 cisár Leopold 
nútený zvolať do Šopronu krajinský snem, ktorý 
uzákonil náboženskú slobodu a povolil protes-
tantom za určitých podmienok stavať artikulár-
ne kostoly i  školy, čo sa vzťahovalo aj na Kež-
marok. Zároveň sa obnovili aj práva uhorskej 
šľachty a  úrad palatína, ktorý bol zástupcom 
kráľa v Uhorsku, volený uhorským snemom.

Thököly sa ako jeho predchodcovia taktiež 
spojil s  Turkami, ktorí súčasne bojovali proti 
Habsburgovcom. Turci ho dokonca v roku 1682 
korunovali za kráľa Horného Uhorska, sultán 
poslal Imrichovi vazalskú korunu, kráľovský 
plášť, meč, budzogáň a  zástavu, symboly krá-
ľovskej moci. Každý symbol mu odovzdal iný tu-
recký paša. Imrich sa však kráľom nikdy netitu-
loval a podpisoval sa ako sedmohradské knieža.

Keď sa kurucké vojská priblížili na Spiš, Kež-
marčania boli v rozpakoch. Drvivú väčšinu oby-
vateľstva tvorili protestanti, ktorí nemali v láske 
rakúskeho cisára. Lenže veliteľ povstalcov bol 
z rodu Thököly a tých tiež nemali radi.

V auguste 1678 vstúpili kuruci do Kežmarku. 
Hneď vrátili protestantom odňaté kostoly, fary, 
školy. No počiatočná radosť mesta rýchlo ustú-
pila a kuruci práve tak isto plienili a rabovali ako 
cisárski žoldnieri a vôbec im nezáležalo na tom, 
že Kežmarok je rodisko ich najvyššieho veliteľa, 
ba možno mnohí o tom ani nevedeli. Až v roku 
1682 dáva Imrich Thököly Kežmarku ochranný 
list, v ktorom zakazuje všetkým svojim vojakom 
akokoľvek mesto obťažovať.

Knieža si urobilo z  kežmarského hradu 
prepychové sídlo, hoci sa tam takmer vôbec 
nezdržiavalo. Do Kežmarku chodilo aj so svojou 
manželkou Ilonou Zrínyi, ktorá bola od Imricha 
o  14 rokov staršia a  nevlastným synom Fran-
tiškom Rákóczim II.

Hviezda Thökölyho však tiež nesvietila dlho 
a definitívne zhasla v bitke pod Viedňou v roku 
1683, kde cisár s pomocou Poliakov porazil spo-
jené kurucko  – turecké vojská. Na Spiš prichá-
dzajú cisárske vojská, vzdáva sa im aj Kežmarok 
a skladá prísahu vernosti cisárovi. Hoci v marci 
1684 Thököly poslednýkrát navštevuje Kežma-
rok, v apríli ho definitívne obsadia cisárske voj-
ská.

Napokon bol Imrich nútený uchýliť sa k svo-
jim bývalým spojencom Turkom. Odišiel s man-
želkou i najbližšími spolubojovníkmi do Turec-
ka, kde v meste Izmid aj zomrel. Po 201 rokoch 
boli jeho pozostatky prevezené do Kežmarku.

 Nora Baráthová

Kto bol Imrich Thököly?

Imrich Thököly sa narodil v roku 1657 a zomrel v roku 1705. 
Po úteku sa z obkľúčeného Oravského hradu utiahol do Sed-
mohradska, ohniska proticisárskych povstaní. V  roku 1678 
sa stal aj on veliteľom ďalšieho povstania uhorskej šľachty 
a so svojimi vojskami vtiahol úspešne do Uhorska.

Imrich Thököly.

Majiteľovi Kežmarského hradu, veliteľo-
vi proticisárskeho povstania uhorskej šľach-
ty a  bojovníkovi za náboženskú slobodu 
postavia v meste bronzovú jazdeckú sochu.

Primátor mesta Ján Ferenčák a  generálna 
konzulka Maďarska v  Košiciach Ágota Hetey 
sa v piatok 21. mája stretli v Kežmarku, aby si 
spolu prešli koncepciu umeleckého diela a po-
zreli si miesto, kde bude socha stáť. Jej autorom 
bude maďarský sochár a umelec Lajos Győrfi.

„Umiestnenie sochy pri Kežmarskom hrade 
bude dôstojnou spomienkou na významného 
rodáka nášho mesta, kedže sa na hrade naro-
dil. Imrich Thököly zanechal významnú stopu 
v dejinách nášho regiónu aj v dejinách Európy,” 
uviedol primátor mesta Ján Ferenčák.

Vyhotovenie bronzovej jazdeckej sochy 
Imricha Thökölyho v  životnej veľkosti a  jej 
prepravu na miesto postavenia zabezpečuje 
na základe podpísaného memoranda o  spo-
lupráci z  novembra 2020 Generálny konzulát 
Maďarska.

„Gróf Imrich Thököly patrí nesporne k  naj-
významnejším postavám našich ranonovo-
vekých dejín. Ako vodca protihabsburského 
povstania integroval nespokojnosť masy oby-
vateľstva bez rozdielu národnosti alebo spo-
ločenskej príslušnosti a  viedol ich do boja za 
slobodu vyznania a  oslobodenie svojej vlasti 
spod cudzej nadvlády. Ostáva pre nás aj ďalšie 
generácie príkladom spolupráce a  priateľstva 
našich národov Slovákov, Maďarov i  Rusínov,” 
ozrejmil na záver jeho historickú významnosť 
profesor, historik a rektor Prešovskej univerzity 
Peter Kónya.

Imrich Thököly sa narodil 25. septembra 
1657 v Kežmarku. Bol synom uhorského mag-
náta slovenského pôvodu Štefana Thökölyho 
a  Márie, rodenej Ďulafiovej. Študovať začal 
v roku 1667 na evanjelickom kolégiu v Prešove. 
V  roku 1670 počas obliehania Oravského hra-
du ušiel do Sedmohradska a  stal sa aktívnym 
účastníkom boja proti Habsburgovcom. V roku 
1678 sa stal vodcom stavovského povstania 
uhorskej šľachty. Iba vďaka počiatočným úspe-
chom jeho povstania bol cisár Leopold nútený 
zvolať Šopronský snem a uzákoniť aspoň čias-
točnú náboženskú slobodu. Povstanie šľachty 
bolo nakoniec porazené v  bitke pod Viedňou 
v roku 1683. V októbri 1906 boli jeho pozostat-
ky prevezené uhorskou vládou do Kežmarku. 
Prevoz rakvy na pohrebnom koči do mauzólea 
v Novom evanjelickom kostole sprevádzal sláv-
nostný sprievod a  zvonenie všetkých kežmar-
ských zvonov.

 Barbora Sosková

V Kežmarku postavia 
sochu rodákovi
Imrichovi Thökölymu
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Účastníci spravili spolu 336 jázd a tým ušetrili 
674,23 kilogramov oxidu uhličitého. Na jedného 
cyklistu tak v priemere vyšlo 112, 37 kilometrov. 
Kampaň je skvelou prezentáciou možnosti ako sa 

prepravovať do práce a tento spôsob dopravy vy-
užívať aj vo voľnom čase. Dá sa tak prispieť k od-
búraniu zhoršujúcej sa dopravnej situácii dnešnej 
doby. Veľa ľudí využíva automobilovú prepravu, 

ktorá prispieva k  znečisťovaniu životného pros-
tredia a tým znižovania kvality ovzdušia. V koneč-
nom dôsledku tak klesá kvalita života obyvateľov.

„Zo strany organizátora je kampaň veľmi dob-
re organizovaná a pripravená. Skvelým prínosom 
je aj pripravená propagácia, ktorá sa dá jednodu-
cho použiť na lokálnej úrovni,“ povedal manažér 
športu Dávid Cintula. Kežmarok sa zapájal do cyk-
lovýzvy Do práce na bicykli od roku 2015.

 Patrícia Rozgonyiová

V roku 2020 bolo v evidencii 22-tisíc držiteľov 
členského preukazu, združených v  bezmála 400 
miestnych odboroch a  kluboch. Kežmarský klub 
patrí medzi najväčšie na Slovensku a má 92 aktív-
nych členov.

Pandémia koronavírusu zasiahla všetkých. Ob-
javil sa malý neviditeľný vírus, ktorý ovplyvnil kaž-
dú oblasť života. Zasiahol tak do organizovania tu-
ristických akcií a podujatí. V menších skupinkách, 
pri dodržaní potrebných opatrení, je turistika stále 

možná. „Naši členovia si vytvorili rodinné a  ka-
marátske bubliny a  spoznávali okolie Kežmarku 
podľa možností pre známe obmedzenia pohybu 
medzi okresmi. Nikto nikdy nespochybnil, že po-
hyb v  otvorenom prírodnom prostredí je jeden 
z najlepších spôsobov ako si upevňovať imunitu, 
posilniť fyzickú kondíciu a  dosiahnuť psychickú 
pohodu. Jedno pozitívum pandémia priniesla - po 
zatvorení obchodných centier mnohí ľudia začali 
objavovať prírodu. Aj na inokedy pustých turistic-
kých trasách sa objavili turisti,“ povedala Zuzana 
Rumlová, predsedníčka výkonného výboru.

Klub slovenských turistov Zlatná Kežmarok 
pracuje počas celého roka, akcie prispôsobujú 
ročnému obdobiu a  samozrejme počasiu. „Na-
priek obmedzeniam sme v  roku 2020, v  čase 
dočasného uvoľňovania pandemických opatrení, 
zorganizovali desať turistických výletov pre na-
šich členov. Každý turistický výlet je originálny a 
jedinečný, krásy prírody sú nekonečné. Zaujíma-
vým tipom na výlet bol vrch Hlinisko vo Volov-
ských vrchoch. Účastníci zvládli aj malú ferratku 

v Kamennej osade. Prekvapili nás nádherné vý-
hľady do okolia – Mariánska hora, Spišský hrad, 
Branisko a Vysoké Tatry ako na dlani. Nezabudnu-
teľným zážitkom bola exkurzia v štôlni Ľudmila,“ 
povedal Rumlová.

V  tomto roku ešte nemohli organizovať hro-
madné podujatia, ale majú už pripravené zau-
jímavé výlety v  oblasti Pienin, Spišskej Magury, 
Slovenského raja, Vysokých a  Západných Tatier, 
Levočských vrchov a  Braniska. Dnes už turis-
ti z  klubu Zlatná vedia, že ich prvým výletným 
miestom bude vrch s  veselým názvom Rajtopí-

ky. Nachádza sa v  južnej časti pohoria Branisko 
a z jeho vrcholu sa naskytnú pôsobivé výhľady na 
veľkú časť Spiša.

Na čo v prírode nezabúdať?
Príroda a počasie môžu byť zradné aj na tých 

najmenej náročných turistických chodníčkoch, 
preto buďte vždy pripravení. Dôležité je predo-
všetkým oblečenie a  turistická obuv, ktoré by 
mali zodpovedať ročnému obdobiu a náročnosti 
zvolenej turistickej trasy. Nezabudnite na náhrad-
né oblečenie. Do batohu si okrem fotoaparátu, 
vody a chutného občerstvenia pribaľte plne na-
bitý mobilný telefón, turistickú mapu navštívenej 
oblasti alebo navigáciu, baterku či čelovku, nožík, 
zápalky, pršiplášť, slnečné okuliare. Vhodným 
a  užitočným pomocníkom, hlavne pre turistov 
vo vyššom veku, sú turistické palice. Určite sa tiež 
zíde opaľovací krém, papierové vreckovky a  de-
zinfekčný gél. Ak sa obávate komárov, či kliešťov 
tak aj repelentný sprej. V lekárničke by nemali 
chýbať obväzy, leukoplast, lieky proti bolesti, 
nosné a očné kvapky a v prípade náhlej alergic-
kej reakcie taktiež antihistaminiká. Dôležité je aj 
poistenie v horách, v mobilnom telefóne by ne-
mali chýbať dôležité telefónne čísla na Horskú zá-
chrannú službu -18300 a Integrovaný záchranný 
systém – 112.

„I na našom výlete sme zažili výnimočnú situ-
áciu, keď jeden náš člen stúpil do osieho hniezda. 
Osi poštípali aj niekoľkých ďalších účastníkov. 
Našťastie sme mali potrebné lieky v batohu a tak 
sa výlet skončil pre všetkých šťastne,“ približuje 
zážitok z prírody Rumlová.

Tipy na výlety od Zuzany Rumlovej, ktoré 
zvládnu aj rodičia s deťmi:
-  Kellerov náučný chodník - začína za obcou 

Mlynčeky
- Náučný chodník Pramenisko pod Tatranskou 

Lomnicou
-  z Hradiska – na vrch Brezová – k Hradiskej dol-

ke – do Tvarožnej
-  od rybníka Zlatná – do Zaľubice
-  z Tvarožnej – pod Spáleniskom – do Abrahá-

moviec.
 Patrícia Rozgonyiová,
 foto: Archív Zuzany Rumlovej

Turistika v pandemických bublinách

Klub slovenských turistov Zlatná Kežmarok je súčasťou jednej 
z najväčších občianskych organizácií v segmente športu, turis-
tiky a voľného času v Slovenskej republike.

Záujem o cyklodopravu v meste rastie. Do každoročnej výzvy 
Do práce na bicykli sa v minulom roku zapojilo osem tímov 
a 24 účastníkov, ktorí spolu najazdili 2696, 92 kilometrov.

Do práce na bicykli v Kežmarku i tento rok

Účastníci výstupu na Hlinisko vo Volovských vrchoch.
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ponuky práce

	Sekretariát primátora / prednostu
Obsah pracovnej činnosti: samostatné vy-

bavovanie bežnej korešpondencie, zabezpe-
čovanie styku s  verejnosťou a  inými zamest-
návateľskými subjektmi, príprava podkladov, 
organizovanie a  evidencia dohodnutých 
stretnutí a  rokovaní, organizovanie porád 
a  vyhotovovanie zápisníc z  porád a  rokovaní, 
zabezpečovanie informačných, organizačných 
a evidenčných prác sekretariátu, organizovanie 
vnútornej prevádzkovej manipulácie so zázna-
mami a  spismi (prijímanie, triedenie, evidova-
nie, obeh, tvorba, vybavovanie, odosielanie, 
ukladanie a  ochrana, pravidelné vyraďovanie), 
zabezpečovanie zahraničných pracovných 
a  služobných ciest a  zahraničných pracovných 
alebo služobných stykov vrátane organizovania 
prijatí zahraničných delegácií

Kvalifikačné predpoklady a  požiadavky: 
minimálne úplné stredné odborné vzdelanie, 
bezúhonnosť, počítačové zručnosti, znalosť an-
glického jazyka a  strojopisu vítaná, flexibilita, 
zodpovednosť, vytrvalosť, samostatnosť, zmy-
sel pre poriadok a  usporiadanie, komunikatív-
nosť a príjemné vystupovanie

Požadované doklady: žiadosť o prijatie na 
uvedenú pozíciu, motivačný list, štruktúrova-
ný životopis, fotokópia dokladu o  dosiahnu-
tom vzdelaní, písomný súhlas uchádzača so 
spracovaním osobných údajov podľa zákona 
č.  18/2018 Z.z. o  ochrane osobných údajov 
v znení neskorších predpisov

Druh pracovného pomeru: plný úväzok
Predpokladaný nástup: 01. 08. 2021
Platové podmienky: základná zložka pla-

tu od 699 eur v závislosti od dĺžky započítanej 
praxe + možnosť priznania osobného príplatku 
v zmysle Zákona č. 553/2003 Z.z. o odmeňovaní 
niektorých zamestnancov pri výkone práce vo 
verejnom záujme a o zmene a doplnení niekto-
rých zákonov.

Záujemcovia môžu zaslať žiadosť v  termí-
ne do 15. júla 2021 na adresu Mestského úra-
du Kežmarok.
Obálku je potrebné označiť: „NEOTVÁRAŤ“
Ponuka: sekretariát primátora/prednostu

	Hlavný účtovník / účtovníčka
Obsah pracovnej činnosti: samostatné 

vedenie účtovníctva v  súlade s  platnou legis-
latívnou úpravou, spracovanie smerníc a  iných 
vnútroorganizačných dokumentov pre vedenie 
účtovníctva, spracovanie individuálne účtov-
nej závierky, konsolidovanej účtovnej závier-

ky, finančných výkazov a  daňových priznaní, 
zabezpečenie dodržiavania účtovných termí-
nov, spracovanie mesačných uzávierok roz-
počtových a  príspevkových organizácií mesta, 
spolupráca s úsekom správy daní a poplatkov, 
spolupráca s  externou audítorskou spoločnos-
ťou, pravidelný reporting v oblasti účtovníctva, 
spolupráca pri príprave návrhu rozpočtu mesta 
a záverečného účtu mesta, zabezpečenie meto-
dického usmernenia organizácií mesta pri tvor-
be rozpočtu mesta, zabezpečenie metodickej 
a  kontrolnej činnosti organizácií v  zriaďovateľ-
skej pôsobnosti mesta v  rámci jednotnej eko-
nomiky organizácií

Kvalifikačné predpoklady a  požiadavky: 
vysokoškolské vzdelanie druhého stupňa eko-
nomického zamerania, ovládanie podvojného 
účtovníctva  – zameranie na verejnú správu 
výhodou, účtovníctvo rozpočtových a príspev-
kových organizácií, znalosť platnej účtovnej, 
daňovej a rozpočtovej legislatívy, ovládanie PC 
programov – Word, Excel, Internet – minimálne 
na úrovni pokročilý, prax v oblasti účtovníctva 
minimálne päť rokov, prax v oblasti rozpočtov-
níctva a plánovania minimálne tri roky, znalosť 
ekonomiky a  účtovníctva rozpočtových a  prí-
spevkových organizácií, ovládanie programov 
CORA geo, RISSAM, Asseco výhodou, bezúhon-
nosť

Osobnostné predpoklady a  zručnosti: 
dôveryhodnosť, zodpovednosť, samostatnosť 
a  rozhodnosť, zmysel pre presnosť, poriadok 
a dôslednosť, pozitívny prístup k riešeniu prob-
lémov, ochota pracovať so zvýšeným nasade-
ním

Požadované doklady: žiadosť o prijatie na 
uvedenú pozíciu, motivačný list, štruktúrova-
ný životopis, fotokópia dokladu o  dosiahnu-
tom vzdelaní, písomný súhlas uchádzača so 
spracovaním osobných údajov podľa zákona 
č.  18/2018 Z.z. o  ochrane osobných údajov 
v znení neskorších predpisov

Druh pracovného pomeru: plný úväzok
Predpokladaný nástup: 01. 07. 2021
Platové podmienky: základná zložka pla-

tu: od 923 eur v závislosti od dĺžky započítanej 
praxe + možnosť priznania osobného príplatku 
v zmysle Zákona č. 553/2003 Z.z. o odmeňovaní 
niektorých zamestnancov pri výkone práce vo 
verejnom záujme a o zmene a doplnení niekto-
rých zákonov.

Záujemcovia môžu zaslať žiadosť v  termí-
ne do 18. júna 2021 na adresu Mestského úra-
du Kežmarok.

Obálku je potrebné označiť: „NEOTVÁRAŤ“
Ponuka: hlavný účtovník/účtovníčka

	Účtovník / účtovníčka
Obsah pracovnej činnosti: samostatné 

vedenie účtovníctva v  súlade s  platnou legis-
latívnou úpravou, spolupráca pri zostavovaní 
účtovnej závierky mesta, účtovanie pokladne, 
účelových finančných prostriedkov, zásob ma-
teriálu, pohonných hmôt, stravných lístkov, spo-
lupráca pri vyúčtovaní dotácií zo SR, z rozpočtu 
mesta a spolupráca pri zúčtovaní projektov z EÚ 
fondov, spolupráca pri príprave záverečného 
účtu mesta, pravidelný reporting v  oblasti úč-
tovníctva

Kvalifikačné predpoklady a  požiadavky: 
úplné stredné odborné vzdelanie ekonomické-
ho smeru, účtovníctvo, vysokoškolské vzdelanie 
prvého resp. druhého stupňa ekonomického 
zamerania výhodou, ovládanie podvojného 
účtovníctva – zameranie na verejnú správu vý-
hodou, účtovníctvo rozpočtových a  príspev-
kových organizácií, znalosť platnej účtovnej, 
daňovej a  rozpočtovej legislatívy, ovládanie PC 
programov – Word, Excel, Internet – minimálne 
na úrovni pokročilý, prax v  oblasti účtovníctva 
a  rozpočtovníctva minimálne tri roky, znalosť 
ekonomiky a  účtovníctva rozpočtových a  prí-
spevkových organizácií, ovládanie programov 
CORA geo, RISSAM, Asseco výhodou, bezúhon-
nosť

Osobnostné predpoklady a  zručnosti: 
dôveryhodnosť, zodpovednosť, samostatnosť 
a  rozhodnosť, zmysel pre presnosť, poriadok 
a dôslednosť, pozitívny prístup k riešeniu prob-
lémov, ochota pracovať so zvýšeným nasadením

Požadované doklady: žiadosť o  prijatie na 
uvedenú pozíciu, motivačný list, štruktúrova-
ný životopis, fotokópia dokladu o  dosiahnu-
tom vzdelaní, písomný súhlas uchádzača so 
spracovaním osobných údajov podľa zákona 
č.  18/2018 Z.z. o  ochrane osobných údajov 
v znení neskorších predpisov

Druh pracovného pomeru: plný úväzok
Predpokladaný nástup: 01. 07. 2021
Platové podmienky: základná zložka pla-

tu od 796 eur v  závislosti od dĺžky započítanej 
praxe + možnosť priznania osobného príplatku 
v zmysle Zákona č. 553/2003 Z.z. o odmeňovaní 
niektorých zamestnancov pri výkone práce vo 
verejnom záujme a o zmene a doplnení niekto-
rých zákonov.

Záujemcovia môžu zaslať žiadosť v termíne 
do 18.  06.  2021 na adresu Mestského úradu 
Kežmarok.
Obálku je potrebné označiť: „NEOTVÁRAŤ“
Ponuka: účtovník/účtovníčka.

Mesto Kežmarok prijme zamestnanca/zamestnankyňu na pozíciu:

Adresa mestského úradu: Mestský úrad Kežmarok, Hlavné námestie 1, 060 01 Kežmarok

Mesto Kežmarok ponúka tri pracovné miesta
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Čas plynie ako tichej rieky prúd,
kto Ťa mal rád, nemôže zabudnúť.

Dňa 30. apríla uplynulo de-
väť rokov od úmrtia Stanislava 
Troppa.

Ďakujeme za tichú spomien-
ku všetkým, ktorí na neho neza-
budli.

S  láskou a  úctou spomínajú 
Lucia, Simonka, Lucka a ostatná rodina.

Čas plynie, bolesť stále trápi,
Teba mi mamička už nikto nevráti.

Dňa 7. mája uplynulo 15. vý-
ročie, kedy nás opustila milovaná 
mamička, babička, prababička, 
sestra a švagriná Darina Kostrze-
vová, rod. Valenčíková.

So smútkom v srdci spomínajú 
dcéra Darinka, vnuci Ladislav, 

Michal, Marcel s  rodinami, sestry a  bratia s  rodinami 
a ostatná smútiaca rodina.

Neplačte veľmi nado mnou,
nech môžem kľudne spať,
Boh pokynul, ja idem za ním,
muselo sa tak stať.

Dňa 16. mája uplynú dva 
roky, čo nás navždy opustil náš 
drahý manžel, otec, dedko, svo-
kor Štefan Bašista. Kto ste ho 
poznali, venujte mu tichú spo-
mienku.

S  láskou a  úctou spomína manželka Božena, syn 
Jaroslav s rodinou a ostatná smútiaca rodina.

Odpočívaj v pokoji.

More lásky ste zo sebou vzali,
hory bolesti zanechali.
Prázdno je tam kto znal Váš hlas,
spomienka na Vás zostava v nás.

Dňa 21. 
mája si pri-
pomenieme 
druhé výro-
čie úmrtia 
nášho dra-

hého dedka Ondreja Bjalončika. Dňa 13. júna si 
pripomenieme prvé výročie úmrtia našej drahej 
milovanej mamky Anny Bjalončíkovej.

S láskou spomína smútiaca rodina.

Utíchli srdcia, utíchol
váš hlas,
mali ste radi život
a všetkých nás.
Odišli ste navždy, túžili ste žiť,
ale osud to zariadil tak,
že museli ste nás
už navždy opustiť.
Hoci ste odišli a niet vás
medzi nami,
v našich srdciach zostanete
stále s nami.

24. mája uplynulo 11 rokov, čo nás opustil otec 
Ján Klus a  4. júla uplynú tri roky, čo nás opustila 
mamka Viera Klusová.

S  láskou spomínajú dcéry Vierka a  Janka s  rodi-
nami.

Ďakujeme všetkým, ktorí si na vás tiež spomenú 
modlitbou a tichou spomienkou.

Čas plynie ako tichej rieky prúd,
kto Ťa mal rád, nemôže zabudnúť.

Dňa 29. mája sme si pripo-
menuli ôsme výročie úmrtia 
syna, brata, uja, synovca a  ka-
maráta Petra Kostrzeva.

S láskou spomína otec, sestra 
Darinka, synovia Ladislav, Mi-
chal, Marcel s  rodinou a  ostatná 

smútiaca rodina.

Dňa 19. júna uplynie 25 ro-
kov, čo nás navždy opustil náš 
drahý manžel, otec a  dedko 
RNDr. Milan Vráblik.

S  láskou a  úctou spomína 
manželka Mária, syn Milan s rodi-

nou a syn Vladimír.

V  týchto dňoch si pripomí-
name nedožitých 70 rokov a dňa 
22. júna desiate výročie, kedy nás 
opustila naša milovaná manžel-
ka, mamka a  babka Daniela Šú-
reková, rod. Džudasová.

S láskou a úctou spomína smútiaca rodina.

Neplačte, nechajte ma pokojne spať,
aj inak sa dá spomínať.
Nebolo mi dopriate s vami ďalej byť,
nebolo lieku, aby som mohla ďalej žiť…

Dňa 25. júna si pripomíname 
rok, čo nás opustila naša milova-
ná Anna Svetlíková, rod. Kopčá-
ková.

Prosíme všetkých, ktorí ste ju 
poznali, aby ste jej venovali tichú 

spomienku.
S láskou a úctou spomína smútiaca rodina a ostatní 

príbuzní.

Odchádzam za svetlom,
kdesi v diaľke splyniem s ním.
Tým, ktorých milujem,
na cestu posvietim.

V  júni uplynie 19 rokov, čo 
nás navždy opustil JUDr.  Anton 
Babjak.

S  láskou a  úctou spomínajú 
súrodenci Anna s  rodinou, Štefan 
s rodinou, Ľudmila s rodinou a Mo-

nika s priateľom.
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Spomienky

inzercia, spomienky

Je nápomocný všetkým, ktorí museli svoje 
aktivity počas krízy obmedziť. Taktiež pomô-
že aj ostatným rozšíriť svoje predajné kanály. 
Vďaka projektu môžete byť pre Kežmarčanov 
dostupní počas celého roku. Obyvatelia nájdu 
na jednom mieste sústredenú ponuku produk-
tov a  služieb kežmarských predajcov. Tí môžu 

taktiež prepojiť svoj existujúci e-shop s  týmto 
projektom a  takto predstaviť svoje vlastný in-
ternetový obchod či iné online predajné kanály.

Rozsah a druh predávaných produktov a slu-
žieb nie je obmedzený. Je možný predaj bež-
ných produktov ako potraviny, oblečenie, zdra-
votné pomôcky, elektronika, záhrada, drogéria, 

detský tovar, ale aj služby rôzneho charakteru, 
ako napríklad: kadernícke, maliarske, uprato-
vacie, prepravné, kozmetické, údržbárske atď. 
Prostredníctvom ponúkaných tovarov a služieb 
môžete zviditeľniť vašu firmu alebo prevádzku.

Stačí sa zadarmo zaregistrovať a pridať pro-
dukty. O všetko ostatné sa postará portál.

 Marek Kollár

Predajcovia v Kežmarku dostali možnosť otvoriť svoje prevádzky online

Projekt podporený mestom Kežmarok, ktorý nájdete na stránke www.kezma-
rokponuka.online, predajcom umožňuje predávať svoje služby a  produkty na 
území mesta prostredníctvom internetového predaja.
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20:00 – Nádvorie hradu
Kežmarok10. 7.

ORGANIZOVANÉ V SPOLUPRÁCI S MESTOM KEŽMAROK | VSTUPENKY V PREDAJI NA PREDPREDAJ.SK A KEŽMARSKEJ INFORMAČNEJ AGENTÚRE



29. máj - 23. jún
Galéria U anjela

Na úteku k anjelom

30. máj
9.00 - 16.00 hod. / Kežmarský hrad

Tajomná komnata 
na Kežmarskom hrade

3. jún - 24. jún
Výstavná sieň v Kežmarku

Výstava absolventov Základnej
umeleckej školy Antona Cígera 

5. jún
12.00 - 17.00 hod. / MSKS

Letný Swap

7. jún
Kežmarok 

Do práce na bicykli

11. jún
20.00 hod. / Parkovisko pri poliklinike

Otvorenie autokina v Kežmarku

24. jún
18.00 hod. / Mestské kultúrne stredisko 

Už ti nikdy nenaletím

25. jún
18.00 hod. / Park pred knižnicou

Kežmarské hovory 

28. jún - 30. september
Výstavná sieň v Kežmarku

Výstava maturitných prác Školy
umeleckého priemyslu

10. júl
20.00 hod. / Nádvorie hradu

Koncert Adama Ďuricu 
na Kežmarskom hrade

LETO 2021
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VISITKEZMAROK.SK

1. august
19.00 hod. / Nádvorie hradu

Štefan Štec a FAJTA

5. august
19.30 hod. / Nádvorie hradu

Richard Müller

14. august
19.00 hod. / Nádvorie hradu 

Peter Bič Project

1. september
18.00 hod. / Nádvorie hradu
Koncert kapely Desmod


